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Să grăbim 
însilozarea porumbului

Sînt asigura-
Exemplul co- din raionul

In Interiorul ziaruluiValeriu Fllimon — Nuntă mare-n Dumltrana (pag. 2-a).Satiră și umor: Ion C. Iliant — Lapte ceară. V. D. Popa — Țepi (pag. 2-a).S. Radu:lectiviștilor Lehliu.Al. Raicu : te condiții pentru a se obține o producție medie de 4 400 litri lapte (pag. 3-a).Ing. D. Teaci: Să folosim cu chibzuință îngrășă- mintele șl amendamentele (pag. 4-a).

Pentru o producție bogată de grîu în 1961!
Invățînd

din propria experiențăCultura griului ocupă în fiecare an aproximativ o treime din suprafața arabilă a gospodăriei colective din comuna Cuca, radonul Bujor, regiunea Galați.In primii ani de existență a gospodăriei, producțiile de grîu obținute pe pămînturile comasate — foarte neuniforme ca fertilitate, unele chiar degradate din cauza lucrărilor prost executate de către țăranii individuali erau slabe, de multe ori sub 1.000 kg. la ha. Pe măsură însă ce solul a fost lucrat cu tractoarele și s-au administrat și îngrășăminte ‘organice și minerale în ultimii ani au crescut și producțiile medii la hectar. în unele locuri, în acest an, producția pe cele 836 ha. s-a ridicat pînă la 3.420 kg. la ha. Desigur, a- ceasta demonstrează că colectiviștii din Cuca pot obține pe întreaga suprafață producții mari..Nu se poate spune că . membrii consiliului de conducere al gospodăriei nu s-au preocupat în mod deosebit de problema obținerii unor producții tot mai mari. Ei, ca toți colectiviștii de altfel, au fost îndrumați de inginerul agronom Buțicu Constantin cum să lucreze pămîntul mai bine pentru a scoate rod bogat.Pentru a demonstra colectiviștilor eficacitatea aplicării înaintate la cultura toamna anului trecut, de aici, la îndemnul agronom, au organizat față de 15 ha. un lot demonstrativ. In acest scop, s-a ales un teren plan, cultivat cu o bună premergătoare, care părăsind terenul devreme a creat posibilitatea executării lucrărilor agrotehnice în condiții, vară la dată cu rat în sol și cîte 20 tone gunoi de .grajd la ha. Arătura a fost menținută ca ogor negru prin discuiri și grăpări repetate. înainte de însămîn- țare — lucrare executată între 20—25 septembrie — solul a fost afinat pînă la adîncimea la care se îngroapă semințele, aproximativ 6—7 cm., printr-o discuire, pregătindu-se un bun pat germinativ. La însămîn-

agrotehnicii griului, în colectiviștii inginerului pe o supra-
Terenul a adîncimea arătura,

cele mai bune fost arat din de 30 cm. O s-au încorpo-

țâre, s-au dat circa 200 kg. sămînță la ha. O dată cu aceasta, s-a mai făcut o îngrășare a solului cu îngrășăminte chimice, dîndu-se cîte 200 kg. superfosfat la ha. Grîul a răsărit uniform și s-a dezvoltat bine. Imediat, în primăvară, tarlaua a fost grăpată, apoi plivită, nelăsîndu-se nici-o buruiană în s-a făcut îh pîrgă, ducție de 3.926 kg.în același timp, comuna Cuca, ș-au preocupat ca și în cultura mare să aplice regulile agrotehnice înaintate la cultura griului de toamnă. O grijă deosebită a fost de pildă, aceea a alegerii terenului în care să se semene grîul. Astfel, terenul de pe care s-a recoltat mazărea a fost arat adînc în timpul verii, întreținînd arătura cît mai curată prin grăpare. De asemenea, prin discuire lă âdîncimea de 7-8 cm. s-a pregătit patul germinativ, iar însămînțatul griului a început spre sfîrșitul lunii septembrie și a fost terminat în primele zile ale lunii octombrie. In aceeași măsură s-au preocupat colectiviștii din comuna Cuca și de problema semințelor pe care le-au condiționat și tratat. Ca grîu; de sămînță ei au folosit soiul A-15. Deși acest soi de grîu nu are cea mai mare productivitate, totuși, datorită alegerii și bunei pregătiri a terenului, precum și executării semănatului în epoca optimă, producția a fost de 3.420 kg. grîu la ha., pe suprafața de 150 hectare.Invățînd din experiența anului trecut, colectiviștii din Cuca vor extinde metoda de lucru folosită pe lotul demonstrativ, în cultura mare. In acest scop, ei au pregătit din timp terenurile eliberate : au făcut arătura adîncă de vară la 30 cm. adîn- cime, au îngrășat 100 ha. teren cu gunoi de grajd dînd cîte 15—20 tone la ha. Acum ei schimbă la baza de recepție grîul lor, cu semințe din soiurile de înaltă productivitate, această toamnă vor da cîte 200 kg. sămînță tratată și selectată hectar.

lan. Recoltatul rezultînd o pro- la ha.colectiviștii din
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Cu întreaga capacitate de lucru
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Cu toate că terenul s-a întărit în așa măsură încît tractoarele execută 
cu greu arăturile adinei, la S.M.T. Stilpu, raionul Buzău, aceste lucrări, 
continuă. Acolo unde terenul este deosebit de greu, se folosesc la ară
turi cele 2 tractoare Kirov. Pentru a folosi din plin capacitatea acestor 
tractoare ele lucrează cu două pluguri în cuplu. în fotografie : tracto

ristul Ion Sandu în timpul lucrului.

Schimbul semințelor trebuie mult grăbit
In raionul PIoeșticolective din comuna Bărcă- învecinează cu cele ale de stat Rîfov. De aceea, din Bărcănești împăr- plin experiența acestei de stat în cultura ce-

Lanurile gospodăriei „Viață Nouă“ nești, se î gospodăriei colectiviștii tășesc din gospodării realelor.Păstrînd ' citorii acestei gospodării, colectiviștii de aici însămînțează grîul, porumbul și celelalte plante o dată cu G.A.S. Rîfov. Ei se străduiesc să pregătească terenurile și să întrețină culturile după exemplul acestei gospodării de stat.în acest an, colectiviștii au dobîn- dit o producție de 2.140 kg grîu în medie la hectar, iar gospodăria de stat a obținut pe o tarla de 80 ha care se învecinează cu terenul gospodăriei colective cîte 2.800 kg grîu la ha.Secretul nu a fost greu de aflat. Muncitorii din gospodăria de stat au folosit pe această suprafață sămînță de grîu de mare productivitate, iar colectiviștii au folosit sămînță de grîu raionată A—15. Pildă bună în ce privește obținerea de producții

legătura strînsă cu mun-

mari de grîu la hectar pentru colectiviștii și întovărășiții din raionul PIoești a dat și gospodăria de stat PIoești, care în toamna trecută a însămînțat 50 de ha cu sămînță de grîu de mare productivitate și a reușit să obțină cîte 2.947 kg de grîu la ha.Lanurile de grîu ale acestei gospodării au fost des vizitate de către colectiviștii și întovărășiții din, jur, care s-au convins că pe lingă un teren bine pregătit este necesar să semeni și o sămînță de calitate.De aceea, în această toamnă cele 10 gospodării colective și majoritatea întovărășirilor agricole din raion — la îndemnul tehnicienilor și inginerilor agronomi — au hotărît să îrisămînțeze pe suprafețe cît mai mari grîu de mare productivitate. In întreg raionul colectiviștii și întovărășiții vor schimba la baza de recepție din PIoești, 400 tone de grîu, cu sămînță de mare productivitate.Din cele 675 ha ce se vor însă- mînța cu grîu în gospodăriile colective, 450 de ha vor fi însămînțate numai cu .grîu de mare productivi-

■ ■ ■tate, iar restul cu sămînță de grîu A—15.Existînd o preocupare din partea conducerii bazei de recepție ca cerealele necesare schimbului să se a- fle în bază, schimbul de semințe în raionul PIoești a început încă din ziua de 2 septembrie. Pînă la 9 septembrie gospodăriile colective au reușit ca din cele 81 de tone de grîu de mare productivitate ce sînt planificate, să ridice contra schimb 61 tone.Fruntașă în acțiunea de schimb este gospodăria colectivă din comuna Bărcănești. Această unitate va însămînța în acest an întreaga suprafață de 80 de ha cu grîu de mare productivitate luînd astfel de la baza de recepție contra schimb 13 tone de grîu de sămînță. Pe o suprafață de 120 ha va însămînța grîu de mare productivitate și gospodăria colectivă din Rîfov. Colectiviștii de aici au schimbat întreaga cantitate de sămînță necesară însămînțării.Pînă acum au schimbat întreaga
(Continuare în pag. 3-a)

■ ■ ■Atît sfatul popular al regiunii Craiova prin secția sa agricolă, cît și Centrul regional de recepționare primesc aproape zilnic de la raioane situația schimbului de sămînță pentru însămînțările de grîu din această toamnă. Bazele de recepție ale C.R.R.-ului predau, iar unitățile agricole primesc ; pentru oricine este limpede că situațiile primite de cele două foruri regionale ar trebui să fie identice. Și totuși, situațiile nu se potrivesc și încă cu diferențe apreciabile. După situația secției agricole, pînă la 8 septembrie se schimbaseră 1.049 de tone, iar după cea a C.R.R.-ului ceva mai puțin de 800.în cazul de față, C.R.R.-uI are dreptate. Unitățile sale nu puteau raporta predarea unei cantități mai mari decît cea reală. Nepotrivirea — Sipunea tov. ing. Predatu de la secția agricolă a sfatului regional, provine din aceea că unele secții agricole raionale au comunicat e- fectuarea schimbului și de către acele unități care doar au dus la bază grîul cu care vor face schimbul, dar carp încă nu și-au ridicat grîul ce sămînță. Oricum, schimbul de sămînță pentru însămînțările din această toamnă merge în regiunea Craiova, foarte încet. „De ce pînă la 8 septembrie sarcina de plan e realizată doar sub 10 la sută, cu toate că în cîteva zile schimbul trebuie încheiat 7“ — am întrebat. Tovarășii din secția agricolă au răspuns : „Din vina C.R.R.- ului!". Cei de la C.R.R. au răspuns și ei: E vina organelor agricole!". Adică pe scurt vinovatul ar fi celălalt. în realitate, lipsurile care fac ca rămînerea în urmă schimbatul griului de sămînță situieze Craiova printre ultimelegiuni din țară, privesc atît organele agricole, cît și pe cele aparținînd Centrului regional de recepționare.în ce-1 privește Pe C.R.R. se naște întrebarea : De ce tovarășii de aici nu s-au îngrijit ca tot grîu] de sămînță aflat în cele 46 de baze de recepție să aibă la timp documen-

cu să re-

M unea în gospodăria colectivă și-a dovedit, an de an superioritatea și in raionul Slobozia. Aplicînd regulile agrotehnice recomandate de știință și executînd un volum din ce în ce mai mare de lucrări mecanizate, gospodăriile colective din acest raion, au realizat în vară o producție medie de grîu cu 400 de kg. la ha. mai mult decît au obținut întovărășirile agricole. Gospodăria colectivă din satul „Ghcor- ghe Doja“, de pildă, a strîns o recoltă de 1.875 kg. grîu la ha., pe cînd întovărășirea din sat numai 1.302 kg. griu la ha.De asemenea, acordînd atenția cuvenită dezvoltării multilaterale a gospodăriilor, colectiviștii din acest raion au sporit considerabil numărul de animale proprietate obștească și îndeosebi al vacilor de lapte și al ovinelor cu lină fină și semifină, au introdus în cultură pe lingă cereale, — plante tehnice și industriale și au extins culturile leguminoase. Față de anul trecut, de exemplu, numărul taurinelor a crescut, in cele 8 luni ce au trecut, cu 1300 capete, al ovinelor cu 20.100 capete, iar al porcinelor cu 2.900 capete.
Ca urmare a dezvoltării multila

terale a gospodăriilor colective și 
sporirii necontenite a, producțiilor

agricole vegetale și animale, din anul trecut, 21 de gospodării colective din raion au devenit milionare, iar numărul lor va crește considerabil, în acest an. Numai în primele 7 luni ale anului 1960, veniturile bănești realizate au fost de peste 35.200.000 lei. Colectiviștii din Muntenii Buzău, bunăoară, au înca
Radonul Slobozia 

complect colectivizat

sat, pînă acum, din valorificarea produselor agricole vegetale și animale aproape 6.000.000 lei.O dată cu sporirea valorii zilei- muncă, a crescut și nivelul de trai al colectiviștilor. Semnificativ în a- ceastă privință este faptul că numai din 1959 pînă în prezent, 580 de colectiviști și-au construit case noi, iar mulți dintre ei și-au cumpărat aparate de radio, mobilă etc.Toate aceste rezultate nu puteau să-i lase nepăsători pe întovărășiți. Popularizate pe larg de către organele de partid și de stat, rezultatele obținute au stîrnit un viu interes în jindul țăranilor întovărășiți din co-.

muneîe și satele raionului. Prin munca politică și cultural-educativă de masă, prin vizitele organizate la gospodăriile colective fruntașe și la colectiviști acasă, s-a ajuns la convingerea tuturor țăranilor întovărășiți (raionul a fost cooperativizat incă din 1958) să pășească cu încredere pe drumul arătat de partidul nostru, înscriindu-se în gospodăriile colective. Astfel cele 52 de gospodării agricole colective existente în raion, cuprind 24.112 familii cu o suprafață, de 92.778 ha de teren, raionul Slobozia fiind al treilea raion din regiunea București cu agricultura colectivizată.Uniți în fapte și gînduri, colectiviștii din raionul Slobozia aspiră la succese și mai mari în viitor, atît în sporirea producției vegetale și a- nimale, cît și în dezvoltarea și întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor lor. Cele 30.000 de hectare de arături adinei, executate pînă acum, sînt chezășie sigură a sporirii producției în anul viitor.Colectivizarea agriculturii raionului Slobozia a deschis largi perspective pentru sporirea producției agricole : vegetale și animale și pentru creșterea continuă a nivelului de frai al colectiviștilor,
c. yasia; s
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nică de fiecare dată regiunii că s-au schimbat 5,5 tone din cele 610 cît Va trebui schimbat. Caracalul este tone de grîu aflat la baza de recep- unul din puținele raioane în careIn raionul Caracal schimbul semințelor de grîu se face melcului.
tația care să-i confirme calitățile ? Firește că a provocat greutăți unităților solicitatoare faptul că 300 de

viteza..

odihnește, nici nu-l pasă... Ca să nu stăm neschimbate 
El n-ar trebui schimbat?

Se
Despre schimb nici n-a aflat.ție din Craiova nu aveau încă la 5 septembrie buletinele de analiză și deci grîul nu putea fi dat gospodăriilor colective. Acesta nu este singurul caz. La aceeași dată, nici baza din Moțăței nu avea buletine de analiză pentru 200 de tone de grîu, fără să mai vorbim de alte 600 tone aflate la baza de recepție din Băilești (șj acest grîu fără buletine de analiză.) Motivarea Centrului regional de recepționare că, pe regiune, era grîu destul pentru -realizarea unui ritm mai susținut Ia schimb nu este întrutotul concludentă; important este ca grîul să se afle la timp acolo unde trebuie, nu unde prisosește.Este drept că o mare parte din lipsuri pentru rămînerea în urmă la efectuarea schimbului revine organelor agricole. Pînă la 8 septembrie, un singur raion — Cujmir — se apropiase de 50 Ia sută din plănui de schimb. La o mare diferență îl urmează raioanele Băilești, Craiova, Gura Jiului. 9 raioane din cele 20 ale regiunii nu schimbase pînă la aceeași dată nici un kg de sămînță. Este de neînțeles, și faptul subliniază inactivitatea organelor agricole de aici, că printre aceste raioane se află Plenița, Balș, Amaradia, Strehaia, raioane cunoscute ca avînd un pronunțat caracter cerealier.Lucrătorii secției agricole regionale trebuie așadar să intervină neîntîrziat în primul rînd în aceste raioane pentru a curma rămînerea în urmă în acțiunea urgentă schimbare a semințelor, cum trebuie să 'intervină le că, de pi'dă. Caracal.De aici, de la Caracal,

deTot așa și în alte-se comu-Au început semănatul secareiLa unitățile agricole cooperatiste din raionul Săcuieni, regiunea Oradea, s-au însămînțat primele hectare cu secară. Pînă zilele trecute, s-au însămînțat în total 77 ha, din care 50 la gospodăria colectivă „Fi- llmon Sîrbu" din Voievozi, 25 ha la gospodăria colectivă „7 Noiembrie" din Curtulșenl șl 2 ha la gospodăria 
colectiva din comuna Dlosig. *

să-n-a fost nevoie de transfer de mînță și unde toată cantitatea des- timp stînd poatetinată schimbului a avut la buletinele de analiză. Așa lucrurile, numai delăsarea
(Continuare in paQ. 3-a)

După datele sosite la Ministe
rul Agriculturii, pînă la data de 
8 septembrie, pe întreaga țară 
se însilozaseră 3.368.722 tone de 
furaje, adică 56% din sarcina de 
plan. Pe 
agricole 1.055.657 
unitățile 
2.255.000

In săptămînă aceasta, cele 
mai mari cantități au fost însi- 
lozate în regiunile Constanța 
(193.000 tone), București (134.000 
tone). Timișoara (124.000 tone), 
Galați (103.000 tone de furaje).

Mult 
silozatul 
deosebi 
Maghiară, Stalin, Cluj, Bacău și

sectoare, 
de stat 
tone de 
agricole 

tone.

gospodăriile 
au însilozat 

nutreț iar 
cooperatiste

rămase în urmă cu în- 
porumbului sînt în 

regiunile : Autonomă

Suceava unde realizările cuprind 
procente între 12 — 29% din plan.

Pentru grăbirea ritmului însi- 
lozării furajelor, este necesar ca 
Trusturile Regionale Gostat, sec
țiile agricole regionale, S.M.T.- 
urile, inginerii și tehnicienii 
agronomi, să mobilizeze toate 
forțele existente în așa fel incit, 
în aceste zile să se însilo- 
zeze în fiecare unitate agricolă 
cit mai mari cantități de porumb. 
Pe lingă porumbul verde desti
nat însilozării, se pot însiloza 
acum cocenii uscați, rezultați de 
la recoltarea porumbului pentru 
boabe în amestec cu nutrețuri 
verzi din culturile duble, frunze 
și colete de sfeclă de zahăr, res
turi de la grădinile de zarzavat, 
tăieței de sfeclă sau cu soluție 
de melasă ori saramură 2 la sută.
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BULETINUL 
MUNCILOR AGRICOLE

• Ritmul recoltării culturilor de toamnă trebuie mult 
intensificat • A început semănatul orzului, 
și griului ,• Se impune a fi grăbită pregătirea 

rilor necesare însămîntărilorînsămînfărilor

secarei 
ierenu-

în ultima săptămînă, recoltatul culturilor de toamnă s-a intensificat în întreaga țară. Pînă acum, au fost recoltate 19.307 ha. cu porumb, 76.842 ha. cu floarea-soarelui, 33.782 ha. cu sfeclă de zahăr, 33.665 ha. cu cartofi. Cele mai mari suprafețe cu porumb recoltate sînt în regiunile Craiova, București și Pitești. în raport cu faza de coacere, recoltatul porumbului trebuia început în regiunile PIoești și Constanța ; procente mult prea mici la această lucrare s-au înregistrat totodată, în regiunile Timișoara, Iași și Galați. Este necesar ca în zilele ce urmează să fie intensificat și recoltatul florii-soarelui în regiunile Galați, Constanța, Timișoara și București, unde s-au obținut procente numai între 8—23 la sută.Pînă zilele trecute, pregătirea terenului pentru însămînțările de toamnă s-a făcut pe 926.033 de ha., cele mai mari suprafețe realizîn- du-se în regiunile Constanța și București. Arăturile executate sînt calitativ bune. In scopul fertilizării terenurilor pe care se vor executa însămînțări de toamnă, au fost încorporate îngrășăminte organice pe 148.828 de ha șl îngrășăminte chimice pe 139.323 de ha.în zilele ce urmează, se Impune 
a se executa arături de însămînțări pe întreaga suprafață eliberată de culturi și destinate însămînțărilor de toamnă. Trebuie folosită întrea-

utilajuluiga capacitate de lucru a la pregătirea terenurilor — astfel ca în jurul datei de 15 septembrie în- sămînțările să se poată desfășura din plin. Odată cu aceasta este necesar a fi intensificată și încorporarea sol a chimice.Schimbul semințelor trebuie asemenea urgentat în întreaga țară. Dacă în regiunile Constanța, Bacău și PIoești această operație s-a desfășurat într-un procent mai mare, în schimb în regiunea Cluj schimbul semințelor n-a început încă, iar în regiunile Iași, Stalin, Baia Mare și Autonomă Maghiară nu s-au schimbat decît 10 titățile existente.In ce privește însămînțările da toamnă, trebuie timpul a fost favorabil însămînțării rapiței, pînă acum nu s-au realizat decît 5.600 de ha.Semănatul orzului, secarei și griului a început în regiunile Oradea, Autonomă Maghiară și Constanța. Este necesar ca atît condiționatul cît și tratatul semințelor să fie urgentate întrucît curățatul seminței s-a efectuat numai în procent de 37 la sută, iar tratarea în proporție foarte mică.în această săptămînă, se impune a fi grăbit mult însămînțatul rapiței și culturilor de masă verde în toate zonele unde există condiții prielnice pentru însămînțarea acestor culturi.

înîngrășămintelor organice șide

la sută din can-
arătat că deși

PREGĂTIRI PENTRU OBȚINEREA 
UNOR VINURI DE CALITATEPrin importantele succese obținute în ce privește partizile mari de vinuri superioare, gospodăria de stat Cotești, raionul Focșani, și-a cîștigat, în ultimul timp, un frumos renume. In anul trecut, de pildă, muncitorii, inginerii și tehnicienii de aici, au Vinificat în așa fel recolta de struguri încît la concursul interregional de la Constanța au obținut medalii de aur, argint și bronz la o cantitate de 198 de vagoane de vin.Animați de dorința de a ridica și mai sus faima vinurilor obținute din viile gospodăriei de stat Cotești, întregul colectiv de muncă al acestei gospodării se preocupă in aceste zile de pregătirea minuțioasă a culesului și vinificației. De fapt, pregătirile au început aici imediat după terminarea campaniei din toamna trecută. Astfel, reparația mașinilor și a utilajelor s-a făcut incă din iarnă. Presele, zdrobitoarele, pompele etc., au fost numai revizuite și vopsite la părțile fieroase ce vin în contact cu mustul.Butoaiele, căzile și celelalte vase mărunte au fost și ele reparate, spălate și dezinfectate.Acum, in prag de începere a culesului, întregul utilaj care va folosit în campania de recoltare vinificare este pus Ia punct. Cele de teascuri, 4 prese mecanice,zdrobitoare, 1.500 ciuberc, 800 forfe- cuțe și butoaie — în capacitate de 350 de vagoane etc., sînt gata pentru prelucrarea strugurilor și primirea mustului.Alături de aceste pregătiri, un rol important îl are în obținerea de vinuri bune condițiile igieno-oenolo- gice in care se face vinificarea 

se păstrează ylnul.
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Vinificația cere în primul rînd întreținerea unei curățenii permanente în crame și pivnițe. In această privință, în gospodăria de stat Cotești s-au luat măsuri pentru înlăturarea tuturor surselor generatoare de mirosuri străine, mucegaiuri și ruginire a cercurilor de Ia butoaie și a pieselor de fier.Dar inginerii și tehnicienii din a- ceastă gospodărie știu din proprie experiență că vinurile cu calități superioare nu se pot obține numai prin buna pregătire a mașinilor, a utilajului și a vaselor, cramelor și a pivnițelor. Dotărilor în această privință este felul cum se fac culesul și prelucrarea strugurilor. Măsurile tehnico-organizatorice luate de consiliul gospodăriei în această privință, arată deosebita atenție ce se acordă aici procesului tehnologic ce se va aplica în vinificație. Planul de organizare a muncii la cules și vinificație, întocmit pentru această campanie, prevede în amănunțime modul cum se vor recolta și prelucra strugurii din recolta a- nului 1960, precum și responsabilitatea fiecărui specialist din gospodărie.Astfel, 20 la sută din bogata recoltă de struguri din acest an se va culege și vinifica în soiuri pure, 60 la sută pentru vinuri superioare și numai 20 Ia sută pentru vinuri curente de masă, de vinificat, în se vor vinifica nea centre s-au ța centrală (vinificator Filip Sandu), Ia brigada a IlI-a secția Faraoane (vinificator Mircea Ștefănescu), la brigada a Xl-a secția Cotești, (vinificator ing. stagiar Nicoiae Bogatu) 
etc. De asemenea, pentru vinificarea

Din cele 14 centre 5 centre strugurii pe soiuri. Aseme- organizat la pivni-

vinurilor roșii s-au organizat 3 centre, cîte unul de fiecare secție.Spre deosebire de anul trecut, pentru obținerea de vinuri superioare, presatul strugurilor se va face în această toamnă, mai întîi cu teascurile și numai după aceea cu presele mecanice. Mustul rezultat se va depozita separat.Pentru cunoașterea și aplicarea întocmai a schemelor tehnologice stabilite pentru fiecare tip de vin în parte, precum și pentru conducerea cu competență a întregului proces de vinificare, consiliul gospodăriei a organizat la începutul a- cestei luni, cursuri cu toți vinifi- catorii. La aceste cursuri care au durat 5 zile au participat 14 vinifi- catori. Printre altele, au fost predate și seminarizate lecțiile privind prelucrarea strugurilor și a mustului, folosirea bioxidului de sulf li- chid în vinificație (problemă oarecum nouă): urmărirea mersului fermentației și altele.Mersul coacerii strugurilor este de asemenea urmărit cu multă atenția în gospodăria de stat Cotești.In scopul bunei desfășurări a campaniei de cules și vinificație, n-a fost neglijată nici problema asigurării unor condiții bune de muncă și de trai celor aproape 2.000 de muncitori ce vor fi folosiți zilnic la culesul strugurilor de pe cele 1.1C0 ha, ale gospodăriei.Pregătiți în acest fel, muncitorii, inginerii, tehnicienii din gospodăria de stat Cotești sint hotărîți să muncească in așa fel incit să obțină cel puțin 250 de vagoane de vin medaliat la viitorul concurs al vinurilor.
y. CAZACXJ



Cu sprijinul agitatorilor CE SĂ CITIMDe la sfîrșltul lunii aprilie agricultura raionului Alba, din regiunea Hunedoara, este în întregime cooperativlzată. In raion e- xistă acum 22 de gospodării agricole colective, 39 de întovărășiri a. grlcole șl 26 de întovărășiri agrozootehnice. Flecare dintre acestea se dezvoltă într-un ritm accentuat: ele termină sau încep noi construcții zootehnice, aplică o agrozootehnie superioară șl obțin producții tot mai mari, îșl măresc averea obștească și în special fermele de animale.Succesele obținute de cele mai multe din gospodăriile colective din raion trezesc interesul viu al multor familii de întovărășiți. Colectiviștii din Miceștl au obținut anul trecut o recoltă de 2.581 de kg. grîu la hectar, cel din Ighlu peste 2.000 kg., cel din Benic 3.430 kg. porumb boabe la hectar, iar la sfeclă de zahăr colectiviștii din Teiuș au înregistrat o producție medie de 31.250 kg. la hectar.In anul trecut gospodăria colectivă din Berghin a repartizat la ziua-muncă bani șl produse în valoare de 42 lei, cele din Țelna șl Ighlu în valoare de 39 lei.Recolte mari la cereale au fost obținute șl în acest an, iar țăranii întovărășiți văd cu ochii lor succesele temeinice pe care și le făuresc zi de zi, prlntr-o muncă bine organizată, colectiviștii.Dar ceea ce merită să fie subliniat este faptul că organele de stat din raionul Alba nu consideră că au făcut totul termlnînd cooperativizarea agriculturii raionului. De a- ceea, în chiar vîrful campaniei de vară ele au continuat să desfășoare în sate și comune o largă șl perseverentă muncă pentru atragerea altor țărani întovărășiți în gospodăriile colective. Și aceasta fără a neglija sarcinile operative șl multiple legate de recoltare, pregătirea recoltării, organizarea trelerișului, arături, lor șl însllozărllor.Pentru a cunoaște mal amănunțit felul cum a fost organizată această activitate, am stat de vorbă cu pre- ședințele sfatului popular raional, tovarășul Mureșan Grl-gore.— încheind cooperativizarea agriculturii raionului noi ne-am spus că

nu trebuie să ne oprim în fața a- cestul succes, șl apoi să ne mat o- dlhnlm. Documentele celui de-al IlI-lea Congres al P.M.R. ne-au a- rătat că trebuie să continuăm munca politică și organizatorică pentru consolidarea și lărgirea sectorului colectivist. Un accent deosebit am pus pe faptul că activul sfaturilor populare comunale a obținut O bogată experiență în această muncă. La rîndul său organizația de partid a sfatului popular raional n propus înființarea a patru colective de agitatori alcătuite din salariați ai sfatului popular, care să sprijine munca de colectivizare în diverse comune din raion.

S-a avut în vedere ca din aceste co. lective să facă parte, ,pe cît era posibil, tovarăși care sînt de fel din comunele pe care ne-am propus să le sprijinim.— Și cum îșl desfășoară munca un asemenea colectiv 7Răspunsul vine prompt.— Noi am hotărît să sprijinim munca pentru colectivizarea agriculturii în comunele Oarda de Jos, Bărăbanț, Drîmbarl, Miceștl, Vințul de Jos șl Cricău. Trebuie să adaug că în această muncă folosim oamenii noștri cei mai prlcepuțl șl cu autoritate, în primul rtnd pe mem. brii comitetului executiv raional, precizează tov. Mureșan. Aproape în fiecare după amiază, spre seară, colectivele noastre se deplasează comunele respective.In perioada de cînd lucrează organizează adunări generale înre prelucrează statutul G.A.C., răspund la întrebări, discută individual cu întovărășiții sau Ii vizitează acasă șl le explică veniturile ce le pot obține, avantajele economice pe care le au în calitate de colectiviști etc.

îneleca-

Bineînțeles că colectivele noastre nu se suprapun colectivelor existente în comună, adaugă tovarășul Mureșan. Ele colaborează, se sprijină reciproc. Să vă dau un exemplu: în satul Clugud colectivele de agitatori din comună desfăș.urînd o muncă intensă au obținut un mare număr de cereri pentru gospodăria colectivă. Pentru consolidarea acestui succes, atît sfatul popular raional cît șl comitetul raional de partid le-a dat un sprijin eficient prin tovarăși cu pregătire și experiență în această muncă. Rezultatul : astăzi satele comunei Clugud sînt colectivizate.Pentru că și colectivele noastre întîlnesc pe teren, uneori, probleme dificile sau pentru că este util să se facă un schimb de păreri, organizația de bază de partid analizează din două în două săptămîni activitatea acestora, se apreciază rezultatele, se dau sugestii.— Ce vă propuneți pentru viitoarea perioadă 7 a fost ultima noas. tră întrebare.— Munca pe teren a membrilor comitetului executiv al sfatului popular raional s-a făcut simțită în ridicarea nivelului activității în sate șl comune. Vom concentra acum munca pentru lărgirea actualelor gospodării colective. Sînt condiții bune, în special, la Bucerdea, Ighiel, Țelna, Mihalț, Cetea și Benic. Nu este exclus ca recoltele bune obținute acum, avansurile frumoase pe ca- re le primesc colectiviștii, să ere. eze condiții la fel de bune pentru lărgirea sectorului colectivist șl în alte comune.
★Experiența șl rezultatele bune obținute de sfatul -popular al raionului Alba, de activul său, ne arată că munca pentru lărgirea sectorului socialist al agriculturii se poate desfășura eficient în orice perioadă a anului, dacă ea este -pregătită șl susținută în mod corespunzător de către cel cărora le revine această Importantă sarcină.

C. LUCIAN

G. BEJĂNCU — Spre mîine
(ESPLA)

Schițele lui G. Bejancu înfăți
șează de preferință chipul omului 
nou, așa cum apare el in împreju
rări dramatice, parcă menite să-i 
pună la încercare dîrzenia, puterea 
de sacrificiu, încrederea în colectiv.

Cea mai izbutită dintre scurtele 
povestiri cuprinse în volum este „Popa-Cursă-lungă“. Schița înfăți
șează cu vervă figura de un re
marcabil pitoresc a bătrinului mari
nar trecut la pensie și care 
tînjește de dorul mării, al că
lătoriilor și peripețiilor meseriei, 
îndrăgostit de profesia sa, el ajunge 
printr-o întîmplare, pe un șantier. 
Inimos, face față cu succes tuturor 
încercărilor. Iși cîștigă stima tova
rășilor, dar e cu gindul și cu vorba 
mereu la țărmul mării, visînd să 
redevină navigator.

Și cînd cei din jur, în semn de 
prietenie, izbutesc să-i obțină rein
tegrarea într-un echipaj, „Popa- 
Cursă-lungă" refuză, printr-un gest 
de mare frumusețe, — atît de pu
ternică devenise legătura lui cu 
șantierul. „Chemarea mării” nu s-a 
stins, numai că deocamdată bătrî- 
nul „lup de... mare” mai are „pe 
uscat” de pus umărul la isprăvirea 
lucrărilor la care a fost părtaș.„Beton armat" evocă o altă figură 
luminoasă de constructor. Intîmpla- 
rea cum Ș&rbu Petru a devenit cu 
grupa lui de ostași trimiși la vatră 
o brigadă de mineri e convingătoare 
și impresionantă.

In ansamblu, „Spre mîine” reuneș
te pagini scrise cu pasiune publi
cistică, recomandînd în persoana 
autorului lor, un dotat mînuitor al 
„genului scurt”.

H. ZALIS
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La biblioteca din Ț 
Țigănești, raionul 
Alexandria se 4- 
desfășoară o rod- T 
nică activitate în X 
icopul ridicării ni- 4 
velului cultural al T 
țăranilor munci- Ț 
tori. In fotografie: 4- 
bibliotecara Elena Ț 
Onica, oferind ti- T 
nerelor din comu- X 
nă ultimele cărți 4 
primite. T
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Răspundem cititorilorIng. NICOLAE PORUMBEL, șef de secție G.A.S-, comuna Izvoarele, raionul Slatina, întreabă dacă poate folosi lemnele secției pentru încălzirea locuinței sale pe care o are în incinta gospodăriei.RĂSPUNS: Nu puteți folosi lemnele gospodăriei pentru a vă încălzi locuința. Combustibilul pentru nevoile personale îl veți cumpăra așa cum și-l

cumpără fiecare om. In cel mai bun caz gospodăria vă poate vinde ea lemne dacă are în plus peste nevoile sale. Gospodăria vă poate ajuta însă, contra cost, la transportul lemnelor.GHEORGHE MACOVEI, comuna Băișești — Cornul Luncii, raionul Fălticeni, întreabă dacă un morar de la o mo-ară particulară are drept la ajutor în caz de boală.
Pe lotul experimentalMembrii gospodăriei agricole colective „Progresul" din comuna Fă- căeni, raionul Fetești, regiunea Constanța, îndrumați de organizația de partid și de organele de stat, au însămînțat în primăvară loturi experimentale record în suprafață de cîte 1 ha cu floarea-soarelui, sfeclă de zahăr și porumb. Terenul a fost arat din toamnă și îngrășat cu gunoi de grajd și îngrășăminte chimice în cantitățile recomandate de tehnicieni.La cultura florii-soarelui a fost folosită la semănat sămînță din soiul Vniimk. In timpul perioadei de vegetație au fost aplicate 4 prașile

și polenizarea artificială suplimentară. Zilele trecute colectiviștii din brigada IlI-a de cîmp condusă de comunistul Sin Marin, care a executat toate lucrările de întreținere pe lotul record cultivat cu floarea-soa- relui a terminat de curînd recoltatul pe lotul respectiv. A fost obținută cantitatea de 4.125 kg floarea- soarelui. Lotul record a adus un venit de 11.137 lei. In urma acestui rezultat, colectiviștii au hotărît ca în anul 1961 să însămînțeze^ loturi record la toate cele 4 brigăzi de cîmp.

RĂSPUNS : Dacă morarul nu-l proprietarul morii are dreptul la ajutor de boală. Se cere însă ca el să lucreze pe bază de contract de muncă încheiat legal.ION NASTASE, fost salariat la S.M.T. Ciorogîrla, raionul Domnești, a fost pensionat din pricina unei boli profesionale, primind o pensie de invaliditate de gradul al IT-lea. După scoaterea la pensie s-a angajat ca muncitor sezonier la o gospodărie agricolă de stat. Acum are 26 de ani vechime în cîmpul muncii șl vîrsta de 52 de ani. întreabă dacă poate cere recalcularea pensiei acum sau la împlinirea vinetei de 60 de ani..RĂSPUNS: Se poate cere recalcularea pensiei de invaliditate în pensie de bătrînețe chiar dacă cel în cauză n.a împlinit vîrsta de 60 de ani, dar are cel puțin 25 de ani în cîmpul muncii.
FRINCU C-TIN corespondent- — •La Progresu, după 10 ani

Zilele trecute colectiviștii din comuna Progresu, raionul Brănești, au 
sărbătorit cea de a zecea aniversare a gospodăriei lor colective. Făctnd 
bilanțul realizărilor obținute în cei zece ani de muncă în comun, ei 
și-au luat angajamentul ca pe viitor gospodăria colectivă din aceasta 
comună să obțină noi succese pe drumul belșugului și al bunăstării.In clișeu: aspect de la adunarea festivă.

Alte școli în raionul HorezuIn comuna Mădulari, raionul 
Horezu, din regiunea Pitești s-a 
inaugurat recent un nou local de 
școală. Clădirea acestei școli a fost 
ridicată prin contribuția bănească 
și munca voluntară a locuitorilor 
comunei și prin folosirea unor ma
teriale de construcții din resurse 
locale. Costul construcției a fost 
ieftinit cu 72.000 lei.

Școala din Mădulari vă fi pusă la 
dispoziția copiilor începînd cu anul 
școlar 1960—1961.

Tot de curînd s-a inaugurat un 
local nou de școală și în comuna 
Armășești din același raion. Acea
sta cuprinde 4 săli de clasă, can
celarie și alte dependințe. De ase
menea, în acest an au fost termina
te lucrările de construcție ale șco
lilor din comunele Tomșani și Cos- 
tești. NICOLAE MIRONcorespondent

Fiu.meu citește lăcut dintr-un vo
lum. La un moment, dat se oprește 
din citii și-mi ceret imperativ:

— Ascultă puțin, tată I ,,... De- 
I sigur, cinci lei nu reprezintă mare 
(lucru: raportați la mondială
j mai ales, la Bursa din Londra sau 
I de la Paris, cinci lei 'sînt o sumă 

absolut infinitezimală. Dar pentru 
cei care socotesc totul în plini, 

i cinci lei înseamnă o 'pline. O pline 
\e o zi de viață. Cita plini, cite zile 

de viață smulge din. casele sărace 
prețul manualelor didactice 7 Oa- 

I menii se gindesc. Tăblița: pali u 
plini. Aritmetica: zece plini. Geo
grafia : opt plini. Abecedarul: șapte 
plini. E fantastic 1“

— E din Bogza și se intitulează 
\ „Abecedare” — îi răspund.

— Foarte bine, 30 de puncte I 
| Dar vreau să te întreb altceva • 
Cînd ai învățat tu, tot așa era ? 

j Bogza a scris în 1935!
— Exact așa, Lucian. Eu am în

ceput școala un an mai tîrziu.
— Hai povestește-mi, — se roa

gă Lucian.
— Te rog să mă lași în pace, 

am cam uitat cum făceam rost de 
cărți și pe deasupra am și treabă. 
E destul să știi că niciodată in cei 
7 ani de școală n-am avut toate 
cărțile. Ești mulțumit ?

Văd eu bine că nu-i mulțumit. 
N-am încotro.

— Abecedar partea T-a Șl tăbliță 
mi-a luat tata după destule cioro
văieli cu mama. Dar abecedar par
tea H-a, de pe care învățam lite
rele mari, nu mi-a mai luat.

— Era sgtrcit tata Andrei I
— Da, era zgîrcit. Zicea mamei: 

Dacă-mi dă Țambu chitanță pe 
abecedarul lui fiu-tău, cumpără-i 
abecedar I

— II știu pe Țambu, e omul ăla 
din Breasta care a fost perceptor 
— completează Lucian.

— Chiar așa. Tn clasa a ll-a... 
da, chiar într-a II-a, am învățat 3 
copii pe o carte de citire. Eram ve
cini și nu ne-a fost greu.

— Cine v-a cumpărat-o ?
— Noi am

la 'păscut Me 
cîteva din sat. 
bani. Strînsesem 40 de lei, dar ne 
mal trebuiau vreo patru. De ăștia 
am făcut rost ușor.

— Știu, mi-ai mai spus o dată. 
A murit o babă și v-ați înghesuit 
la răscruce cind s-au aruncat „croi
tori" — cum zicea bunica.

— Păi dacă știi, ce mă tot în
trebi ?

— Hai tată nu te supăra! Spu
ne-mi cum ai făcut rost de cărți în 
clasa a III-a? Te rog!

— Dar. ce crezi că îmi amintesc 
fiecare an în parte ? N-am prevă
zut c-o să fiu întrebat citit de amă
nunțit.

Totuși Lucian insistă.
— In clasa a HI-a... nu mai 

știu cum am făcut. Dar știu intr-a 
patra cum era să jac rost de cărți. 
„Măcar acum să-i dăm bani, să-și 
ta copilul adeverința de 4 clase" 
— zicea mama, că năduf, tatii. Tata 
n-a avut nimic împotrivă. 'Să mă 
duc cu Plugușorul (niciodată nu 
luam cărți la început de an. „Re
peți ce-ai învățat anul trecut — 
ce-ți trebuie!” — zicea tata) și cu 
banii strinși să-mi iau cărți. E 
drept, banii de la Plugușor mi-ar 
fi fost ajuns, dar cărți tot nu 
mi-am luat.

— Tata Andrei ți-a pus mina pe 
bani.

— Da’ de unde I Toți banii ne-au 
fost luați la școală pentru Consi
liul de Patronaj.

— Asta ce mai era ?
— O organizație de pungași.
•— Burghezi ?
— Burghezi, bineînțeles. Mai 

amănunțit o să-ți explic altădată, 
acum du-te și te culcă ! Noapte 
bună I
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cumpărat-o ? 
cum.părat-0. Păzeam 
noastre și mai luam 
Pentru asta primeam

*
Mîine îl conduc pe Lucian la 

școală. TI așteaptă, gata pregătit, 
pachetul cu cărți. Două milioane de 
copii, mai mari, și mai mici dectt 
fiul meu, merg să-și ia mline pa
chetele cu cărți. Noi, părinții, nu 
trebuie să plătim nimic. Statul le 
dă gratuit. Lucian e pionier și re- 
petă pentru serbarea de început de 
an clntecul pionieresc „Mulțumim 
din inimă Partidului!'. TI fredonăm 
împreună. TEOHARI OPREA

In ultimul timp, membrii gospodăriei agricole colective din Coșereni, 
regiunea București, au construit nu meroase case noi. In fotografie : con
strucțiile ridicate de colectiviștii Ștefan Dumitrache și Marin Gh. Nicșan.

Din activitatea sindicală în unităjile agricoleContribuția consfătuirilor de producție
Satiră și humor

Conducerea gospodăriei colecti
ve din Bărbulești, raionul Urzi- 
ceni, nu se ocupă nici anul aces
ta de însilozarea furajelor.Nu au trecut 1-ansllozare ' întocmai ca și în alți ani, Că-n Iarnă vor, pe cit se pare, Să dea la vite... hrana-n bani.hrana-n bani.

din raionul 
porumbului 

pre-

La G.A.S.Perieți 
Slobozia însilozarea 
este amînată sub diverse 
texte.Cînd se lasă grei ca plumbul, ' El nimica nu cîștlgă.Ba, din contră, cu porumbul O cam pun... de mămăligă.
Cit sînt eu 
Și cu clase 
Pînă-acuma 
N-am știut

Lapte
băiat de cult 
peste șapte, 
nu de mult, 
încă d-im lapte l

Am minoat
Lapte condensat sau praf. 
Lapte dulce sau bătut, 
Sau chiar lapte cu

și am văzut

pilaf I

Am știut de bună
— După cum Știe 
Despre laptele,-, de mamă I 
Nici decum de... lapte ceară!

seamă 
o țară —■

(»

La G.A.S.-ul din Coșereni, re
giunea București, nu s-au ars nici 
gropile, dar tehnicianul zooteh
nist C. Lincan informează raio
nul că însilozarea merge din plin.Deci furajele-anunțateDe Lincan, la bunu-1 plac, Sînt la Coșereni păstrate Nu.n siloz, ci în... stomac.

Colectiviștii din Crucea, raionul 
Călărași, n-au insilozat nimic pînă 
acum.Clne-1 cu înțelepciune,O concluzie deduce:Cel din Crucea, cum s ar spunePun 1-ansilozare... cruce.

V. D. POPA

ceara
Acum știu ți prin urmare
Nu mi-e greu ca să vi-l spui t 
E un lapte oa oricare.
In boaba porumbului I

Foarte bine se păstrează 
Lapte-ceară recoltat
Mai ales cind se murează 
Deci cînd e insilozat!

Și văcuța dumnitale,
Și a mea și-a tuturor,
Cînd mănîcă lapte ceară, 
Lapte dulce dă cu spor /ION C. ILIANT

corespondent

— Pentru colectivul de muncă al gospodăriei agricole de stat Cioro- gîrla, mi-a spus de curînd tov. Andrei Gheorghe președintele sindicatului acestei unități, consfătuirile de producție au devenit pîrghii de cea mai mare însemnătate în obținerea succeselor. Cu ajutorul consfătuirilor de producție noi am reușit și reușim să înlăturăm o serie de lipsuri ce se ivesc în muncă, să-i stimulăm, pe muncitorii, tehnicienii și inginerii noștri pentru a lupta cu perseverență în vederea obținerii de rezultate cît mai bune.într-adevăr, la G.A.S. Ciorogîrla consfătuirile de producție sînt temeinic pregătite, deobicei ele fiind axate pe o temă de o deosebită importanță.Organizatorii de grupă sindicală, cu sprijinul cîte unui membru al comitetului sindicatului, analizează temeinic problema ce urmează a se discuta în cadrul consfătuirii de producție și întocmește cîte un referat care este supus discuției membrilor de sindicat la consfătuirea programată.La consfătuirea de producție organizată, de exemplu, la secția Poe- nari, cu mecanizatorii din gospodărie, s-a discutat planul de măsuri tehnico-organizatorice ce urmau a fi luate în campania de vară. Tractoriștii au fost mobilizați să ia cuvîn- tul și să facă propuneri în vederea scurtării perioadei de recoltare, strînsului și transportului paielor lăsate în urma combinelor pe cîmp, însămînțării porumbului de siloz în miriște și terminării arăturilor adînci de vară.Ca urmare a propunerilor făcute la această consfătuire de producție, anul acesta gospodăria a reușit să termine recoltatul cu 4 zile înainte de termenul fixat. Gospodăria a obținut cu 433 de kg. grîu și 700 kg orz mai mult la hectar decît era planificat. De asemenea, datorită extinderii întrecerii socialiste la care au luat parte toți mecanizatorii, arăturile de vară au fost terminate încă de la 20 august.Lipsurile constatate în unele sec-

toare de producție ale gospodăriei sînt analizate cu spirit de răspundere în cadrul acestor consfătuiri. Atunci cînd, de exemplu, s-a constatat că producția de lapte scăzuse la un moment dat cu aproape 100 de litri zilnic, la îndrumarea organizației de partid, comitetul sindicatului a organizat o consfătuire de producție pe tema : „Să dăm o producție de lapte sporită cu un preț de cost cît mai scăzut". Mulgătorii și îngrijitorii care au luat cuvîntul au scos în evidență cu ascuțit spirit critic lipsurile ce se iviseră, atît în ce privește îngrijirea cît și furajarea animalelor, și au propus măsuri imediate pentru înlăturarea lipșurilor respective. Ca urmare, producția de lapte a crescut pe gospodărie cu a- proape 150 de litri zilnic, fiind redus totodată și prețul de cost al laptelui.Merită a fi subliniată și perseverența cu care comitetul sindicatului urmărește angajamentele pe care muncitorii le iau la consfătuirile de producție. De pildă, mulgătorii Chi- vu Marin, Lupu Vasile, Tudor Ioana și alții și-au luat angajamentul să depășească planul lunar cu 10-15 la sută. La un moment dat însă, sectorul vacilor de lapte a fost mutat de la o secție la alta unde nu mai existau aceleași condiții de lucru. La prima consfătuire de producție organizată, muncitorii au propus să se realizeze prin muncă voluntară un padoc pentru vaci care la noua secție lipsea) să fie confecționate adăpători automate, să se mecanizeze transportul gunoiului de grajd etc., — adică să fie creiate aceleași condiții ca și la secția de unde fuseseră aduse vacile. Conducerea gospodăriei care a fost prezentă la consfătuirea de producție respectivă prin șeful secției a ținut seama fel în reușit luate, nul de producție la lapte.
de propunerile făcute și ast- scurtă vreme, mulgătorii au să-și respecte angajamentele îndeplinind și depășind pla-

AL. RAICU
GTUimU wk-y, PUMITRARACaii intră ca vîrtejul în curtea G.A.C „Unirea" — Vîrtejul, raionul Domnești, pe cînd contabilul Albu Vasile face urarea: „Mulțl ani trăiască, mulți ani trăiască, la mulți ani!".Din căruța mare, proaspăt vopsită, în vernil cu multe flori, mirele îl face:— O aduseși din arcuș, nea Vasile ! Asta-i... avans la cîntarea de duminică !— Da, bădle ! (e moldovean contabilul). După avansul în bani, uite șl-un acont la cîntarea pentru nuntă !...Pe lîngă contabilitate. Albu Vasile mal cunoaște șl vioara — iar seara, după ce a terminat cu „regula de trei simplă", cubaj șl alte socoteli pentru colectivă, se retrage în grădinița-1 cu agurijoare și „circiu- mărese" — unde repetă discret romanța-! favorită : „Știi tu cînd te țineam pe brațe...".Intr-o clipă prind „componența" căruței: mirele — brigadierul Constantin Ion. Vîrsta totală: 32 de ani și 281 zlle-muncă. Mireasa: colectivista Marla. Vîrsta: (fără...ani) 70 zile-muncă în clipa cînd i-a răspuns : ,,Să vedem ce-o zice... nașu!". Na

șul : colectivistul Stan Vasile — 245

zlle-muncă atunci, a spus: „Bine, neică, vă cunun !".G.A.C. „Unirea" a Ieșit din contopirea colectivei „Munca" din Vîr- teju cu G.A.C. „1907“ din comuna Dumitrana — ambele înființate în 1950. Distanța între aceste comune era de 3 km. La 9 martie 1959 colectivele și-au întins mîlnile șl... distanța a dispărut. A dispărut distanța și s-a mărit belșugul: 350 hectare arabile 30 scroafe fătătoare 50 vaci cu lapte, 30 hectare grădină cu legume și zarzavaturi.Au ales bine colectiviștii numele „Unirea". Căci unirea face putere. Colectiva a obținut anul acesta 1.800 kg grîu la hectar. Acum, colectiviștii lucrează la însilozarea porum bulul: 750 tone realizate pînă în prezent, din cele 900 tone planificate — fiind ajutați în muncă șl de S.M.T. Ciorogîrla. încă 175 de familii au depus cereri de intrare în colectivă.Mă uit la mire. Acum zece ani a fost printre primii la înființarea gospodăriei. Brigadierul Constantin Ion, mirele, are casă îndestulată iar fiindcă nu-i practic să stea singur cuc în cîta-mai căsoiul s-a „hotărît" : să-și la nevastă.
Invitații la nuntă? Toți colectlvlș-

tli — iar printre invitatele „de onoare" colectivistele fruntașe Dobre Maria, Ionlță Sica. Stan Chiriachița și altele....Nuntă mare-n Dumitrana — cu sute de Invitați toți colectiviști și fruntași ai bunăstării.Avînd și alte treburi, am rămas pînă pe seară în comună. Zic : acum ia picior, să nu pierd autobuzul! O clipă m-am oprit în fața unei căsuțe frumoase, acoperită toată cu flori. Am vrut să-ntreb cine i fericitul locatar. Dar n-a mai fost nevoie. Din fundul grădiniței, ca pe o aripă de vînt îmi trecu pe lîngă ureche acor durile duioasei romanțe: „Știi tu cînd te țineam pe brațe...".
★A fost o nuntă mare-n Dumitrana — cu voie bună și fripturi — și cu invitați buluc. Iar printre ei și unii... neprevăzuți.— Și dumneavoastră sînteți colectiviști ? i-am întrebat.— încă nu 1 Da’ din moment ce am depus cererile, ne socotim ca și ai colectivei! Și-a,pol... parcă strică o urare-n plus, de bine?Frumoasă a fost nuhta-n colectivă.

Sîmbătă au luat sfîrșit lucrările consfătuirii internaționale privind ,,Sporirea maximă a producției de porumb șl folosirea ei justă pentru nevoile creșterii animalelor", care s-au desfășurat între 1 și 10 septembrie la Institutul Agronomic ,,Nicolae Bălcescu" din Capitală.La consfătuire au participat delegații din R.P. Bulgaria. R.S. Cehoslovacă. R.D. Germană, R.P. Polonă, R.P. Rotnînă. R.P. Ungară. U.R.S.S., precum și reprezentantul Comisiei permanente C.A.E.R. pentru agricultură și silvicultură.In perioada desfășurării lucrărilor

participanții au vizitat Institutul de cercetări pentru cultura porumbului de la Fundulea, stațiuni experimentale și unități agricole socialiste, din regiunile București, Stalin șl Constanța.La încheierea lucrărilor, participanții la consfătuire au adoptat o rezoluție care cuprinde principalele probleme ale colaborării în domeniul selecției și producerii de semințe de porumb, mecanizării lucrărilor acestei culturi și folosirii cu maximum de eficiență a porumbului în hrana animalelor.(Agerpres)Fobsosc createle pooiru curopărărî dsi

y.
VALERIU FILIMON

Anul acesta, subfiliala Mihail Ko- gălnîceanu a Băncii agricole, din raionul Medgidia a repartizat importante plafoane de credite pe termen lung, gospodăriilor colective din raion pentru cumpărări de animale de producție. Din sumele repartizate pentru acest an, și anume de 2.560.000 lei, în primul semestru al anului au fost utilizate credite în valoare de 1.075.731 lei. Cu ajutorul acestei sume de bani, gospodăriile colective din raion au putut

mări numărul de vaci de lapte, depășind pianul anual de achiziții la vaci și oi. Pe regiune, cele mai bune rezultate în achiziționarea animalelor de producție la prețuri sub plafonul stabilit le-au obținut gospodăriile colective Corbu de Jos. Cor- bu de Sus, Mihail Kogălnic.eanu, Tîrgușor, Nicolae Bălcescu și altele.B. ANDREIcorespondent
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CONSTRUCȚII ÎN GOSPODĂRIILE COLECTIVE

Exemplul colectiviștilor
din raionul Lehliu

Penim o producție bogata de griu în 1961 !In raionul Ploești
(Urmare din pag. l-a)

Se pot obține recolte sporite - w

,,'Omul înțelept își face vara sanie 
șl iarna car“. Proverbul acesta ră- mîne mereu valabil, și chiar dacă colectiviștii din comunele raionului Lehliu nu l-au avut anume în vedere, un fapt este de netăgăduit și anume, că ei sînt oameni care știu să facă fiecare lucru la timpul său.Toamna este ca și sosită ; treburi berechet: pregătirea terenului pentru însămînțări, culesul porumbului și altor culturi tîrzii, în fine, executarea lucrărilor de semănat. Pînă acum, zor mare, cu însilozatul porumbului — cu asigurarea nutrețurilor necesare pentru hrana animalelor pe timp de iarnă. Colectiviștii așteaptă ca și în lunile de iarnă să poată obține producții sporite de la animale — ba chiar mai sporite ca pînă acum, căci practica a dovedit cum că, hrănite cu porumb vacile dau zilnic Este însă tot atît cile — animalele aibă asigurate pe dăposturi corespunzătoare : grajduri încăpătoare, călduroase, curate, care să facă posibilă ieruarea animalelor în condiții cît mai igienice. Aceste adăposturi: grajduri, maternități pentru scroafe, cotețe pentru păsări etc., trebuie terminate din timp, astfel incit odată cu venirea ploilor reci de toamnă, apoi a gerului, animalele să nu sufere din cauza lipsei de adăposturi.

siloz, mai mult lapte, de necesar ca va- în general — să timp de iarnă a-

Care este situația construcțiilor zootehnice în gospodăriile colective din raionul Lehliu ? Spre lauda harnicilor colectiviști, se poate spune că ele sînt în întregime gata în toate cele 47 gospodării colective din comunele acestui raion. Grajdurile pentru vite mari (a 100 capete fiecare) au fost construite din pămînt bătut, cărămidă și chirpici. Colectiviștii au confecționat cu mijloace proprii peste 1.300.000 de cărămizi și peste 400.000 de chirpici ; ocolul silvic Lehliu a pus la dispoziția celor 47 de gospodării colective 2.500 metri cubi de material lemnos, iar depozitul I.C.R. raional, le-a pus, de asemenea, la dispoziție, cantități suficiente de cherestea, țiglă etc. Pe lingă aceasta, gospodăriile au folosit toate mijloacele de care dispun : mina de lucru, materiale etc.Gospodăriile colective sprijinite în mod temeinicserviciul raional construcții (tehnician constructor principal Ioan Rai- eiof). Astfel, schițele și devizele pentru fiecare lucrare au fost întocmite la timp ; s-a asigurat repartizarea și ridicarea materialelor, precum și controlul și asistența tehnică a lucrărilor de construcții.Așa a fost cu putință ca cele 28 grajduri pentru vite mari, 26 mater-

lemnoaseau fost de către

nități pentru scroafe, 13 cotețe mari pentru păsări, 15 saivane, să fie ridicate și terminate Ia timp, ca și celelalte obiective tot atît de necesare pentru bunul mers al gospodăriilor colective din raionul Lehliu. Unele sînt mai bune și mai frumoase decît altele : în gospodăria colectivă „Partizanul roșu" din Arțari, „Viață Nouă" din Dor Mărunt, „Mos- tiștea" din Coțofanca, „Steagul Roșu" din Cîrbănești, „Octombrie Roșu" din Radu Vodă, „Grivița Roșie" din Răsvani, greș al P.M.R."— Mie toate îmi plac, tov. Raiciof, dar cele mai : mi se par construcțiile din riile colective „Mostiștea" țofanca și „Steaua Roșie" bănești.Terminarea construcțiilor pentru animalele gospodăriilor colective este o treabă de toată seriozitatea. Exemplul de hărnicie al colectiviștilor din comunele raionului Lehliu trebuie urmat de toate gospodăriile colective. Este în interesul tuturor colectiviștilor ca animalele proprietate obștească să aibă asigurate din timp toate adăposturile pentru iarnă.Numai adăpostite în condiții corespunzătoare și bine hrănite, animalele pot aduce mari foloase.

„AI treilea Con- din Valea Presnei. spunea frumoase gospodă- din Co- din Gîr-

S. RADUȘi-au primit răsplata munciiPrlmele roade ale strădaniilor )r le-au cules, în acest an, colecti- ■știi din raionul Buzău, la seceri- 11 și treierișui păloaselor. Ca șl în anii trecuți, ei au scos producții de
grîu și orz cu mult mal mari decît atunci cînd lucrau pămîntul de unul singur.Pregătind terenul după indicațiile tehnicienilor agronomi șl execu-

LA ÎMPĂRȚIREA AVANSURILOR

Recolta de grîu a fost bogată anul acesta șl la gospodăria agricolă co
lectivă „11 Iunie" din satul Valea Roșie, comuna Mitreni, raionul Olte
nița. In fotografie : un aspect de la împărțirea avansurilor. Sacii grei de 
grîu se încarcă în camioane, spre a fi duși la casele colectiviștilor.
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Se recoltează culturile tîrziitoamna. In majoritatea regiunilor patriei noastre se culturile tîrzii. In raionul Fetești, regiunea Constanța,
d 
o 
<• 
i'

A sosit recoltează de exemplu, pînă acum cîteva zile, s-au recoltat deja 768 de ha. de floarea-soarelul. Cele mai mari suprafețe de floarea-soarelul au fost recoltate la gospodări a colectivă din Săvenl (200 ha.), Perlșoru (70 ha), Pietroiu, Jegălia și Sudiți (cîte 50 ha. flecare).In raionul Fetești a început de asemenea și culesul porumbului. Primii care au început această lucrare sînt colectiviștii din Vlă- deni. Țăndărel șl Piua Petrei. In prima zi de lucru fiecare din aceste unități a recoltat cîte 50 ha. porumb.BANCIU CONSTANTIN corespondent
•4

tind însămînțatul griului șl lucrările de întreținere la timp și la un înalt nivel agrotehnic, colectiviștii din Cochlrleanca, de pildă, au obținut o producție de 2.259 kg grîu la ha.Colectiviștii din Gherăsenl au realizat și el cîte 1.895 kg grîu la ha. Producția medie pe raion obținută de gospodăriile colective a fost de 1.630 kg grîu la ha, ceea ce constituie un bun rezultat dacă ținem seama de condițiile climatice nefavorabile din acest an.îndată după terminarea treierișu- lui, gospodăriile colective din raionul Buzău au început pregătirile pentru împărțirea avansului de 40 la sută. S-au predat mai întîi cantitățile de grîu potrivit contractelor încheiate — ca și pentru muncile S.M.T.După ce au reținut cantitățile necesare pentru semințe pentru fondul alimentator de rezervă (aceasta pentru acoperirea nevoilor în caz de calamitate), pentru fondul de bază etc., colectiviștii au procedat la părțirea avansului.Astfel, la gospodăria colectivă din Tăbărăști a revenit la fiecare zi- muncă cîte 3 kg de grîu și 0,250 kg orz, la cea din Cochirleanca cîte 2,6 kg grîu și 0,300 kg orz, la cea din Smeeni, cîte 4 kg, iar la cea din Vernești cîte 2,860 kg grîu.Primii saci au început să îngreuneze podurile colectiviștilor, umpli n- du-le inimile de bucurie. Cine se putea măsura în ziua primirii avansului cu familia colectivistului Gheorghe Dancu din Tăbărăști, care a dus acasă, pentru cele 448 zile- muncă efectuate pînă acum, 1.344 kg de grîu, 112 kg de orz și 2.464 lei?Cantități însemnate de grîu și bani au primit și familiile colectiviștilor Ion Gh. Ștefan, Badea Lazăr și Ion St. Cozma din Focșănei, Gheorghe Bodea și Gheorghe Gh. Radu din Smeeni și mulțl alți colectiviști din raionul Buzău, au fost din plin răsplătiți pentru munca lor.Peste cîteva luni, la împărțirea definitivă a veniturilor, alte produse șl în cantități mult mai mari vor umple podurile și hambarele colectiviștilor.

cantitate de sămînță necesară însă- mînțărilor de toamnă și gospodăriile colective din comunele Aricești (11 tone), Tîrgușorul-Vechi (12 tone) și altele.Interesul cu care se desfășoară acțiunea de schimb a griului pentru semințe în cadrul gospodăriilor colective din raion ne îndreptățește să apreciem că pînă în ziua de 12 septembrie, toate aceste unități vor termina această operațiune.Nu tot astfel putem vorbi de ritmul în care se desfășoară schimbul de semințe în cadrul întovărășirilor agricole din acest raion.E destul să arătăm că pînă în ziua de 9 septembrie întovărășirile agricole au ridicat de la baza de recepție contra schimb, din cele 219 tone de grîu de mare productivitate și 81 tone grîu A—15 planificate abia 89 tone grîu din soiurile de mare productivitate și 7 tone grîu de sămînță A—15.Sînt în raionul Ploești întovărășiri agricole mari și puternice care au insistat pe lîngă secția agricolă să li se repartizeze și lor sămînță de grîu de mare productivitate, dar care pînă la 9 septembrie nu au venit la baza de recepție să schimbe măcar un kilogram de grîu.De pildă, întovărășirea agricolă din comuna Pojorca, trebuie să ia contra schimb de la baza de recepție 20 tone de grîu de mare productivitate și 35 de tone grîu A'—15. Pînă în prezent, această întovărășire nu a schimbat nimic.La fel, nu au schimbat încă nici un bob de grîu întovărășirile din comuna Ologeni, Mănești, Finta, Hă- bud, Poenarii Burchi, Plopu, Valea Călugărească, Plopeni, Rîfov, Dăr- mănești și altele.In multe din aceste întovărășiri grîul pentru sămînță stă depozitat în magaziile din comună, dar nici președinții întovărășirilor nici președinții sfaturilor populare nu luat măsuri ca aceste cantități grîu să fie transportate la baza recepție spre a fi schimbate cumințe de soi pe care înșiși întovă- rășiții le-au cerut.Secția agricolă a raionului Ploești are datoria să îndrume întovărășirile agricole care n-au schimbat încă grîul pentru sămînță, să grăbească schimbul, cunoscînd că de declanșarea campaniei însămînțărilor de toamnă nu ne mai despart decît cîteva zile.
ION GHEORGHIU

După cum a reieșit din consfătuirea regională privind cultura griului, și în regiunea Hunedoara există posibilități însemnate pentru sporirea producției la această cultură. Experiența unităților agricole de stat și cooperatiste din regiune fruntașe în cultura griului a dovedit că acolo unde au fost aplicate cu strictețe regulile agrotehnice privind pregătirea terenului, semănatul și îngrijirea culturilor și s-au folosit semințe selecționate, s-au obținut producții bune de grîu. Așa, bunăoară, gospodăriile colective din Alba, Benic și Grind, care au semănat grîul de toamnă la timpul optim, într-un teren arat adînc și bine îngrășat și au folosit semințe selecționate și tratate, au realizat în acest an cîte

în toate cuveni- a regu- cultura

In regiunea Hunedoara2.236 kg., 2.000 kg. și respectiv 1.900 kg. de grîu la ha. Recolte bogate de grîu au obținut și alte unități agricole.Trebuie arătat însă că nu unitățile s-a acordat atenția tă aplicării la timp și bine Iilor agrotehnice cerute degriului. Astfel, deși circa 25—30 la sută din cerealele de toamnă au fost semănate în anul trecut după culturi care părăsesc devreme terenul, totuși arăturile nu s-au executat îndată după recoltarea acestora ci numai după ce solul s-a întărit, din care cauză ele au fost făcute superficial, în bună parte la o adîn- cime de sub 18 cm., bulgăroase și
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Cu sprijinul S. M .Teului

aude de se-

Vești din raionul Buhuși
Convinși că porumbul siloz con

stituie o hrană dintre cele mai bune 
pentru animale colectiviștii din ra
ionul Buhuși au hotărît ca în acest 
an să însilozeze peste 5.500 tone po
rumb de siloz. Sprijinind această 
acțiune mecanizatorii din S.M.T. 
Podoleni au adaptat 2 batoze pen
tru tocatul porumbului siloz.

Folosind din plin toate tocătorile și batozele adaptate — pînă în 
prezent gospodăria agricolă colec
tivă Filimon Sîrbu-Romîni a însilo
zat peste 400 tone, gospodăria agri
colă colectivă Horia, Cloșca și Cri- 
șan peste 450 tone, gospodăria agri
colă colectivă „Viața Nouă" Costisa 
peste 50 tone cu porumb pentru 
siloz etc.

In felul acesta, colectiviștii vor 
asigura în acest an cîte 10 tone de 
furaje însilozate pe cap de vită 
mare.

De asemenea, pe lîngă porumb de 
siloz membrii gospodăriei agricole 
colective mai însilozează șt coletele și frunzele de sfeclă, capit.ulele de 
floarea-soarelui, resturile din gră
dinile de zarzavat etc.Ing. I. MOROȘANU 

corespondent

SĂ GRĂBIM ÎNSILOZAREA PORUMBULUI
In raionul JimboliaGospodăriile agricole colective din raionul Jimbolia măresc în fiecare an numărul de animale de la care obțin cantități sporite de lapte, lină, carne și alte produse și ca urmare venituri tot mai mari. Numai anul acesta, bunăoară, efectivul de animale a crescut față de 1959 cu 1.674 capete taurine, din care 812 vaci cu lapte, 1.071 porcine, din care 232 scroafe și cu peste 26.000 de păsări. , Pentru asigurarea unui furaj su- 'icient și de calitate pentru animale îie timpul iernii, atît colectiviștii cit li muncitorii din gospodăriile agri- If61e de stat din raion au dat și dau ■ atenția cuvenită însilozării unor cît mai însemnate cantități de porumb pentru siloz. Experiența anilor trecuți le-a demonstrat acestora că hrănirea vitelor cu nutreț însilozat din abundență duce la sporirea simțitoare a producției animaliere. Gospodăria de stat Grabăț, de pildă, a obținut în anul trecut o producție medie de 3.820 litri lapte pe cap de vacă furajată la un efectiv de 160 vaci, iar gospodăria colectivă „V. Maiacovschi" din Comloșul Mare, avînd cantități mari de porumb însilozat, a realizat cea mai mare producție de lapte pe cap de vacă furajată. față de celelalte gospodării colective din raion, adică de 3.015 litriBazat pe această experiență, sub îndrumarea comitetului raional de ' partid, comitetul executiv a! sfatului popular raional Jimbolia a pregătit pe baza unei analize științifice, realizarea și chiar depășirea indicilor de plan pe 1969, care pre- i văd însilozarea a 78.800 tone porumb, revenind circa 13 tone pe fiecare taurină.Pe baza acestui plan, gospodăriile de stat și colective din raion au în- sămințat porumb pentru siloz în cultură pură pe 2.614 ha, din care

la G.A.S. 1.024 ha. El a fost semănat în terenuri bine pregătite, iar lucrările de întreținere s-au făcut ca și la cultura de porumb destinată pentru boabe.în raionul Jimbolia, porumbul pentru siloz a ajuns pe majoritatea suprafețelor în faza de lapte-ceară incă de la jumătatea lunii august, cînd a început recoltatul și însilozatul.Rezultate bune în munca de însilozare a porumbului au dobîndit gospodăriile colective din comunele Iecea Mică, care au însilozat peste 1.200 tone din planul de 1.700 tone, Genei 1.850 tone din planul de 2.700, Comloșul Mare 2.500 tone însilozate, Jimbolia peste 2.000 tone, Iecea Mare 2.600 și Lenauheim, 1.500 tone.In cadrul gospodăriilor agricole de stai avansate la însilozări sînt: cea din Bulgăruș, care a însilozat peste 3.000 tone din planul de 4.500, Jimbolia cu 3.800 tone din planul de 5.800 tone și G.A.S. Grabăț eu peste 3.000 tone însilozateNu aceeași preocupare au avut-o însă consiliile de conducere din gospodăriile agricole colective Be- regsăul Mare, Beregsăul Mic, Bobda, Gottlob, Grabăț și Uivar, unde munca pentru însilozatul porumbului se desfășoară cu viteza... melcului. Aceeași situație este și la G.A.S. Uivar, care din cantitatea de 3.000 tone planificate, a însilozat numai circa 1.500 tone. Sub orice critică se găsește gospodăria colectivă „Dr. Petru Groza" din Comloșul Mare, (președinte Mitaru Iosif și tehnician Beșliu Petre) care din planul de 400 tone a însilozat numai 80 tone.Așa se face că cu cele 38 tocători mecanice proprietatea gospodăriilor agricole colective, 7 batoze transformate și 25 tractoare K.D. cu cuțite ale S.M.T.-urilor s-a reușit

ca pînă Ia data de 5 septembrie în acest raion să se însilozeze numai 24.000 de tone, adică 50 Ia sută din plan, iar gospodăriile agricole de stat, cu toate că au utilaj suficient, au însilozat doar 18.000 tone față de 29.800 tone cît au în plan.Deoarece în acest an se vor în- siioza cantități mult mai mari de porumb siloz decît în anul trecut, unitățile agricole socialiste trebuie să lucreze într-un ritm mai susținut, pentru a însiloza întreaga cantitate în perioada optimă și a obține un siloz de calitate, folosind din plin toată capacitatea de lucru a utilajului. Cu cît porumbul destinat însilozării va ajunge mai repede din lan la gropile de siloz, cu atît vom obține un furaj de mai bună calitate. Trebuie înlăturate cu desăvîrșire procedeeie greșite ca cele aplicate în gospodăriile colective din Checea șl Jimbolia, unde o groapă de siloz stă deschisă cîte 4—5 zile, ducînd de pe acuma la alterarea furajului, fără să se caute a se lucra în două schimburi și să se folosească toată capacitatea de lucru a tractoarelor și batozelor transformate.Dat fiind faptul că lanurile de porumb pentru siloz din raionul Jimbolia au intrat de mult în faza de coacere lapte-ceară, trebuie să se ia toate măsurile pentru ca însilozatul acestuia să se termine în cel mult 9—10 zile lucrătoare. De aceea, conducerile unităților agricole socialiste au datoria să urmărească zilnic modul în care este folosit utilajul și să organizeze schimbul doi, într-un cuvînt să acorde toată atenția utilizării din plin a tuturor mijloacelor de lucru.

In raionulMedgidiaîn aceste zile majoritatea gospodăriilor agricole colective din raionul Medgidia se îngrijesc să asigure animalelor pentru iarnă cît mai mari cantități de nutrețuri însiloza- te. Bune rezultate în această direcție au obținut colectiviștii din comuna Piatra. Pentru recoltarea și însilozarea celor 200 de ha. cu porumb verde conducerea gospodăriei, (președinte Micu Leonte), împreună cu organizația de partid a luat din timp măsurile necesare. Gropile vechi au fost curățite și văruite, iar mașinile de tocat reparate. în plus pentru urgentarea însilozării porumbului, gospodăria a transformat o batoză în tocătoare cu care s-a reușit să se toace cîte 100 tone de porumb verde pe zi. Pînă la începutul acestei luni colectiviștii din Piatra au însilozat peste 1.700 tone de porumb.Mari cantități de porumb au fost însilozate și de către colectiviștii din comuna Dorobanțu. Pînă de curînd aci se însilozaseră peste 2.000 tone cu porumb siloz.Din păcate nu tot așa de bine se desfășoară lucrările de însilozare a porumbului și în restul raionului, îndeosebi această acțiune este mult rămasă în urmă în gospodăriile de stat Mircea Vodă, Cuza precum și în gospodăriile cole colective din Seimenii Mari, Seimenii Mici și Sibioara. La gospodăria colectivă din Seimenii Mari, de pildă, se însilozaseră pînă de curînd numai 300 tone, iar la gospodăria colectivă din Seimenii Mici doar 150 de tone cu porumb.

Vodă agri-

Ing. IOSIF FAUR
corespondent

ANDREI BANDUROVSCH1 corespondent

în acest an, gospodăriile colective din comunele Dascălu-Creața, Rădu- lești și Grădiștea, ca și întovărășirea agricolă din Micșunești, raionul Snagov, au dobîndit pe unele parcele de 10—40 ha., prinse între la ha.Cum anume recoltelor mari rit agronomul șef al S.M.T.-ului Grădiștea, tov. ing. Belu Constantin. „Mecanizatorii noștri, spunea el, au executat în aceste unități toate lucrările la timp și bine. Arătura bunăoară, a fost făcută la 28—30 cm. adîncime, îndată după recoltarea plantei premergătoare. Apoi, terenul a fost discuit la adîncimea de semănat, pregătindu-se astfel un bun pat germinativ. Semănatul a fost executat în epoca optimă și la adîncimea prescrisă de agrotehnică. Ceva mai mult, pe aceste suprafețe, la îndemnul nostru, colectiviștii și în- tovărășiții au însămînțat grîu din soiuri de înaltă productivitate, luate prin schimb de la baza de recepție. Primăvara, ca lucrare de întreținere, s-a dat cu sapa rotativă. Dacă s-ar fi dat și îngrășăminte organice și chimice mai multe, cu siguranță că recoltele ar fi răsplătit și mai bine străduința oamenilor.Discuția cu agronomul șef a avut loc într-o pauză a instructajului făcut la S.M.T. cu organele agricole de la comune și gospodării colective. Instructajul a avut ca scop luarea tuturor măsurilor menite a contribui la buna desfășurare a campaniei în- sămînțărilor din toamna acestui an.Chiar de a doua zi, în toate unitățile agricole cooperatiste agronomii S.M.T.-ului împreună cu cei locali, au trecut la identificarea celor mai bune terenuri ce urmează a fi însămînțate cu grîu. La această operație erau prezenți și șefii de brigadă de la S.M.T.Colectiviștii noștri din Dascălu Creața, spunea**șeful de brigadă Dumitru Trandafir, vor să extindă experiența bună din anul trecut pe întreaga suprafață pe care o vor cultiva cu grîu. Vor însămînța numai sămînță din soiuri de înaltă productivitate. De aceea, trebuie să alegem cu grijă terenurile".Pe de altă parte, tractoriștii zoresc cu executarea arăturilor. Pînă de curînd, fuseseră arate adînc peste 4.500 de ha., adică circa 95 la sută teren este pregătit în vederea

producții medii cu- 2174—2230 kg. grîuse explică obținerea de grîu ne-a lămu-

s-au încor- cantități de
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semănatului. Totodată porat în sol și mari gunoi de grajd.Urmînd îndemnulde la S.M.T. și învățînd din experiența gospodăriilor colective din însămînțattehnicienilor
împrejurimi care au grîu din soiuri de mare productivitate, toate unitățile au hotărît să folosească în toamnă soiuri pe suprafețe întinse. Astfel, peste 80 la sută din terenuri vor fi semănate numai cu grîu din soiuri de înaltă productivitate. în acest scop la baza de recepție din Fierbinți zilnic vin convoaie de căruțe cu sămînță pentru schimb.Munca de pregătire a însămînță- rilor de toamnă este după cum se vede în toi. în comune și gospodării colective au fost organizate și centrele de condiționare și tratare a semințelor. întreg utilajul necesar viitoarelor munci este temeinic pregătit.în aceste zile, pe ogoare, mecanizatorii de la S.M.T. Grădiștea, care au încheiat campania muncilor de vară cu planul de producție îndeplinit și depășit cu 11 la sută, lucrează terenurile cu discuitoarele în vederea însămînțărilor de toamnă, de care-i mai desparte doar puțină vreme.

asemenea

I. LEȘEANU

negrăpate. Este firesc că în aseme* - nea arături nu s-a putut crea pat germinativ corespunzător, făptJJ' care a influențat în mod negativ?■" producția. De asemenea datorită fap* tului că s-a întîrziat foarte mult cU recoltatul culturilor tîrzii în raioane ca Hațeg, Brad, Orăștie, Ilia, Sebeș .■ și Alba însămînțarea griului pe su* Țîa. prafețe destul de însemnat# s-a făn cut abia în luna noiembrie, lucru J!r care a diminuat mult de tot recolta Dacă mai adăugăm și faptul că în : unele raioane semănatul s-a făcut '‘h cu mina, în mod necorespunzător, ’ .și că acțiunea de fertilizare a solu*’11'* lui a fost neglijată, este lesne de ’-H înțeles că producția de grîu a fost în multe unități agricole nesatisfă- J- cătoare. Așa, de pildă, gospodării ■ colective ca cele din Sebeș, Daia Râ* irî mină și Lăncrăm, raionul Sebeș, care -tel sînt amplasate pe terenuri fertile; nerespectînd regulile agrotehnice, -au-:<ini obținut o producție de grîu mult inferioară celei realizate de gospo* 1''II- > daria colectivă din Reci, care dispu* '* ne de terenuri mai grele, dar care a lucrat bine pămîntul, l-a fertilizat ':cr și a îngrijit cu atenție cultura. La fel, gospodăria colectivă din Cri- '1 șeni, raionul Hunedoara, a obținuți voi’ în acest an cu 300 kg. grîu mai pu* T țin la ha. decît cea din Toltia Mare, deși prima are teren mai fertil. 91?Bazați pe experiența anului aces* -J; ta și pe recomandările consfătuirii republicane a griului factorii de răs* ■' pundere din agricultura regiunii Hu* J nedoara, împreună cu lucrătorii om*9.', goarelor, au stabilit măsurile nece*î0l sare sporirii producției de grîu la um'1-’-- nitatea de suprafață. Astfel, s-a sta* bilit ca pentru asigurarea obținerii" " unei recolte bogate de grîu în anul viitor lucrările de pregătire și fer* tilizare a terenului să se execute di* ferențiat în funcție de tipul de sol, planta premergătoare și soiul de grîu care se cultivă. Deoarece o bună parte a suprafețelor ce se vor 4 însămînța cu grîu vor urma după:;/, porumb, s-a preconizat ca recoltatul porumbului să se facă cu coceni cu 4 tot. De asemenea, pentru sporirea producției de grîu în această toamnă unitățile agricole de stat și cooperatiste din regiune vor semăna pe cea mai mare parte a suprafețelor să-’ mînță din soiuri de mare produc* tivitate.
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5b.semințelor
(Urmare din pag. l-a)„explica" această rămînere în urmă.Sînt și lipsuri ce privesc conducerile unor gospodării colective și întovărășiri agricole care se lasă cu greu convinse de importanța folosirii noilor soiuri de grîu de înaltă productivitate. Situația subliniază slaba muncă de propagandă ce s-a făcut în regiunea Craiova privind foloasele noilor soiuri. De la Dăbuleni pînă la Gîngiova nu e distanță mare. Dar în timp ce președintele gospodăriei „Drumul belșugului" din Dăbuleni mai cerea alte 30 de tone de sămînță pe lîngă cele 30 deja aduse de la bază, președintele colectivei din Gîngiova se
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grăbittocmea cu președintele sfatului ra-, ional dacă să ia sau nu sămînța. De altfel, condițiile, deosebit da avantajoase ale schimbului de să-, mînță de grîu, nici măcar nu erau cunoscute la Gîngiova.Schimbul sămînțările pășește cu importanță,recare. Tocmai marele rol al seminței în sporirea producției cerealiere, cadrele agri, cole din regiunea Craiova trebuie să dea acestei acțiuni toată atenția. Mai ales că însămînțările vor începe în curînd.

de semințe pentru Judin această toamnă de- ‘ ” mult prin amploare șîr o acțiune de sezon oa-’ ținînd seama de

T. CERNEANU
k PENTRU

i su b.<.i,'7^eu
PREȚ DE COST PER LITRU

?b iuta?
; 4; 
fi ie

ia ii

Ă

Sînt asigurate condiții pentru a se depăși
o producțieUn telefon primit la redacție, ne-a adus la cunoștință că la ferma de vaci a gospodăriei de stat Popești- Leordeni, regiunea București, sînt cîteva noutăți ce merită a fi notate în carnetul nostru de reporter, între altele, e vorba de noua instalație pusă în funcțiune, unde 74 de vaci — cîte 16 deodată, — sînt mulse mecanic la un stand special a- menajat, deservit de numai doi mulgători. Mulsul nu durează decît 15—18 minute. Laptele este pompat de la ugerul vacilor prin conducte de material plastic direct în cisterna de 2.000 de litri, iar de aci trecut cu ajutorul unei pompe electrice, în mașinile speciale. în felul a- cesta, laptele nu ia contact cu aerul absolut de loc, pînă la folosire.în al doilea rînd, în prezent se termină un turn pentru însilozatul porumbului cu o capacitate de 600 de tone — din care furajul însilozat este scos mecanizat cu ajutorul unui șnek.Introducerea unor metode noi de lucru în cadrul fermei de vaci, va contribui neîndoielnic în și mai mare măsură la creșterea producției de lapte și la reducerea prețului de cost. De altfel, strădania pentru folosirea celor mai noi cuceriri ale științei zootehnice — în scopul obținerii unor cît mai valoroase rezultate — stă permanent în centrul preocupării colectivului de muncă din acest sector. Numai așa se explică faptul că din 1951 pînă în prezent, producția de lapte a crescut mereu (de la 2.120 litri pe cap de vacă furajată ajungîndu-se în 1959 la 4.400 litri).Discutînd despre căile obținerii unor producții mari de lapte cu tov. dr. Dimitrie Lucescu, zootehnistul gospodăriei, acesta m-a informat că în 1958, aci s-au obținut o producție medie de cîte 5.000 litri lapte de la 124 vaci, iar în 1959 aceeași producție de la 145 de vaci. In acest an, pînă la 8 septembrie s-au și realizat cîte 3.000 litri de lapte de la fiecare vacă furajată, astfel incit în cele 4 luni ce-au mai rămas pînă la sfîr- șitul anului este sigur că indicii de mai sus vor fi depășiți, reușindu-se a se realiza mai mult decît 4.400

medie de 4.400 litri laptelitri (cît prevede planul de producție).L-am întrebat pe zootehnistul gospodăriei cum se reușește a se obține aci astfel de rezultate pilduitoare ?— Paralel cu creșterea producției de lapte, mi-a răspuns tov. Lucescu, noi urmărim ca din completarea și mărirea măteii pentru reproducție, să asigurăm prăsila proprie cu animale sănătoase și de bună calitate, fără să recurgem la cumpărarea de animale din alte sectoare. Măsurile principale zootehnice și sanitar-ve- terinare care duc la obținerea unor producții bune sînt: asigurarea bazei furajere și furajarea rațională a animalelor din crescătorie; aplicarea riguroasă a metodelor de selecție avansată ; creșterea rațională a tineretului taurin în condiții cît mai apropiate de cele naturale, pentru a obține un tineret sănătos și cu o înaltă productivitate.Din cele aflate de la zootehnistul gospodăriei reiese însă că factorul principal care contribuie la realizarea unei producții mereu crescînde, îl constituie aplicarea în permanentă a unei furajări raționale. Pentru furajarea de vară gospodăria organizează un conveier care asigură masă verde necesară din primăvară pînă toamna tîrziu. Acest conveier este format dintr-o succesiune de 4—5 culturi, ca borceagul de toamnă și primăvară, lucerna, sfecla furajeră, porumbul pentru masă verde (cultura I și cultura II) — ceea ce asigură în permanență furajul verde necesar. Pentru timpul de iarnă, furajele de bază ce intră în alimentația vacilor și a tineretului taurin sînt porumbul de siloz și finul de lucerna.în această privință, trebuie arătat că dacă în 1956 gospodăria a însilozat numai 1.303 tone de porumb,' s-au asigurat 2.700 siloz. în acest an față 3650 tone, s-au asigu- de furaje însilozate de tone lucernă iar
în anul 1959 tone porumb de planul de rat 4.003 tone din care 670 restul porumb siloz.Fără îndoială, succesele obținute la G.A.S. Popești-Leordeni nu se datorează numai aplicării unei fu-

abrajări raționale susținute de selecție la efectiv de taurine. Astfel, una din primele măsuri luate, este verificarea și menținerea în permanență a unei buneistări de reproducție la întregul efectiv de vaci și juninci. De 3 ani, G.A.S. Popești-Leordeni folosește în procesul de reproducție al vacilor și junincilor numai metoda însămînțării artificiale cu rezultate bune.Din punct de vedere zootehnic și economic, prin aplicarea acestei metode se realizează grăbirea procesului de selecție a efectivului de taurine, ridicarea producției de'nm lapte într-o perioadă mult mai sa scurtă decît în cazul folosirii mon- 1 '7C tei naturale și reducerea prețului4 efc de cost al litrului de lapte prin su- primarea cheltuielilor ce trebuie- rir, făcute cu întreținerea și îngrijirea ■‘T taurilor necesari pentru asigurarea'^ procesului de reproducție. Mai trebuie menționată în această privință V!- și ridicarea procentului de fecun- ditate, care la G.A.S. Popești-Leor- TÎI . deni a fost în anul 1958 de 93 la sută, iar în anul 1959 de 91 la sută.De altfel, pe baza registrelor zootehnice ținute la zi gospodăria își’ isrT; reține în crescătorie tot tineretul care provine din părinți cu productivitate ridicată și prezintă dezvoltare normală în perioada de creștere, adică de la naștere pînă la fătare.M-am interesat, cum era și firesc, și de rezultatele obținute de mulgătorii fruntași anul acesta.— Aproape toți mulgătorii noștri sînt fruntași, mi-a spus tov. dr. Lucescu. Totuși tovarășii Jităraș Ion, f i Huja Ion și Anițoaia Agafia, merită a fi evidențiați în mod deosebit. Aceștia au obținut în 1959 cele mai mari depășiri de plan. Anul acesta, ) pînă la 8 septembrie, tov. Jităraș e și-a depășit planul pînă la zi cu 3.000 de litri de lapte, tov. Huja -r- care îngrijește numai vaci la a 2-.a -lactație — a depășit planul cu 3.700, 's- litri,Jar tov. Anițoaia cu 3.000 litrt i Â Nădăjduim ca la sfîrșitul anului, uhvotsA număr cît mai mare de mulgătorii rsife să-i ajungă din urmă".
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ISă încetele amestecul străin în Congo!
Tn lupta grea pe care o duce împotriva uneltirilor cercurilor imperialiste ce caută să-l sugrume liber- tatea șl Independența șl a trădătorilor de patrie de felul lui Kasavubu, fostul președinte al Republicii, poporul congolez a obținut o Importantă victorie. După actul de trădare să- vîrșlt de Kasavubu, parlamentul țării și-a reafirmat încrederea în guvernul Lumumba și a anulat cu desăvîr- șire decretele Ilegale semnate de Kasavubu prin care acesta vrea să destituie guvernul Lumumba. Primul ministru Patrice Lumumba a preluat atribuțiile de șef al guvernului șl de șef al statului congolez. Ca șef al statului, el este totodată și comandant suprem al armatei congoleze. Kasavubu și susținătorii săi au sufe. rit astfel o serioasă înfrîngere morală și politică.Cercurile colonialiste n-au depus însă armele. Complotul urzit de colonialiști împotriva Independenței și Integrității Republicii Congo, împotriva poporului șl guvernului ei legal ia un caracter din ce în ce mai periculos. Așa cum se subliniază într-o recentă declarație a guvernului sovietic referitoare la situația din Congo, în încercarea de a se sugruma libertatea poporului congolez acționează în cîrdășie colonialiștii belgieni, aliațil lor din N.A.T.O., în primul rînd S.U.A., și comandamentul trupelor trimise în Congo pe baza hotărîrii Consiliului de Securitate. Opinia publică mondială privește cu tot mai multă Indignare acțiunile întreprinse de comandamentul O.N.U. din Congo și de Hammarsk-

Joeld, secretarul general al O.N.U., care încalcă în mod sistematic ho- tărîrlle Consiliului de Securitate. Reprezentanții O.N.U. în Congo nu numai că nu ajută, ci împiedică în fel și chip guvernul congolez să restabilească ordinea și viața normală în țară. Măsurile luate de reprezentanții O.N.U. în Congo de a închide postul de radio Leopoldville și de a stabili controlul asupra comunicațiilor aeriene sînt măsuri îndreptate împotriva guvernului legal al Republicii Congo și îl lipsesc pe acesta de posibilitatea de a acționa în mod efectiv. Cercurile colonialiste caută astfel ca sub steagul Organizației Națiunilor Unite să ațîțe un război civil în Congo și, profitînd de acesta, să îngenunche din nou poporul congolez.Tn lupta sa dreaptă pentru apărarea Independenței și unității țării sale, poporul congolez se bucură de sprijinul hotărît al Uniunii Sovietice șl al tuturor forțelor iubitoare de pace din lume. La stăruința guvernelor U.R.S.S. și Iugoslaviei, Consiliul de Securitate s-a întrunit la 10 septembrie pentru a discuta din nou situația din Congo. Reprezentantul U.R.S.S. și reprezentanții altor țări au sprijinit propunerea făcută de primul ministru al Republicii Congo ca cea de-a 5-a ședință a Consiliului de Securitate să aibă loc în Capitala Republicii Congo — Leopoldville. In acest fel membrii Consiliului ar fi putut cunoaște mai bine situația din Congo și ar fi putut adopta în mai deplină cunoștință de cauză măsurile corespunzătoare.. De-

legațla S.U.A. șl celelalte delegații care o urmează docil s-au opus însă acestei propuneri.Cuvîntarea marskjoeld, O.N.U., a Consiliului de Securitate a arătat cît se poate de limpede ce politică duce secretarul general față de acest tînăr stat african. Dacă pînă acum Hammarskjoeld a mai încercat, în rapoartele sale prezentate Consiliului de Securitate, să ascundă caracterul adevărat al poziției pe care o are față de evenimentele din Congo, de astădată el s-a arătat ca fiind elementul care lucrează cel mal fățiș în favoarea colonialiștilor. Hammarskjoeld a justificat întrutotul acțiunile nedemne întreprinse de comandamentul trupelor O.N.U., acțiuni care au lipsit guvernul Republicii Congo de posibilitatea folosirii postului de radio național și a aerodromurilor.Opinia publică mondială condamnă cu toată asprimea intrigile îndreptate împotriva tînărulul stat congolez. Popoarele cer ca organele O.N.U. să acționeze nu în sprijinul colonialiștilor, ci în direcția întăririi independenței, suveranității și integrității teritoriale a Republicii Congo.

pe care Dag Ham- secretarul rostit-o general al în ședința

Din R. S. Cehoslovacă

Institutor* lui
Numele micului sat Hyne, 

departe de Praga, e azi bine 
în toate colțurile Cehoslovaciei, 
a poposit într-o zi din luna iulie a 
anului 1957 tovarășul Nikita Serghee- 

, viei Hrușciov. Cu prilejul acestui po
pas, Nikita Sergheevici a stat de vor
bă cu sătenii cooperatori despre viața 
și munca lor, interesîndu-șe îndeosebi 
de ramura creșterii animalelor, de pro
blemele legate de mărirea producției 
de carne și lapte.

Firește că venind vorba de creșterea 
animalelor, pe primul plan s-a pus 
sarcina măririi producției de nutrețuri. 
N. S. Hrușciov s-a interesat de struc
tura semănăturilor cooperativei și i-a 
sfătuit pe săteni să însămînțeze po
rumb pentru siloz.

Țăranii l-au ascultat cu multă aten
ție pe oaspetele drag. Porumbul nu e 
o cultură nouă în Cehoslovacia, dar 
el sa însămînța îndeosebi ca cultură 
cerealieră. Țăranii nu aveau experien
ță in cultivarea porumbului pentru 
siloz.

Cu o deosebită atenție l-a ascultat 
pe Nikita Sergheevici președintele coo
perativei, Ladislaw Rajtor, un agri
cultor încercat și un bun conducător. 
El a primit s'atul tovarășului Hruș
ciov cu un adine respect.

aflat nu 
cunoscut

Aici

Ladislaw Raitor
o minune de grîu, care a dat o re
coltă de 3.700 kg. boabe la heetar.

Au trecut doi ani de muncă încor
dată și acești ani l-au convins pe La
dislaw Rajtor că porumbul este cul
tura menită să dea belșug de nutre
țuri pentru creșterea animalelor și să 
ofere noi posibilități pentru mărirea 
producției de carne și lapte.UN LABORATOR AL EXPERIENȚEIÎNAINTATE

UN ÎNCEPUT bun
După cum era de așteptat, alături 

de Ladislaw Rajtor s-au găsit în 
satul Hyne multi alți entuziaști ai a- 
cestei culturi. Ei au simțit, la fel ca 
și președintele, că porumbul deschide 
în fața gospodăriei perspective nemai
văzute. S-a hotărît fără șovăială să 
se însămînțeze 44 hectare cu porumb 
și aceasta într-un chip nou, în cuiburi 
așezat" în pătrat, cu cîte cel mult două 
trei plante în fiecare cuib.

Anul a fost rău dar datorită lu
crărilor bune de întreținere, cu toate 
că solul era greu, porumbul a dat o 
recoltă nemaivăzută. Astfel, varietatea 
„odesskaia-10“ a dat 77.300 kg. masă 
verde și știiileți la hectar, din care 
24.400 kg. de știuleți, adică 31,6 la 
sută.

Firește că la început nu toți au 
crezut pe deplin în valoarea porumbu
lui. Unora li se părea că după porumb 
nici o altă cultură n-o să mai ro
dească. Dar Ladislaw Rajtor prevăzu
se aceasta. El îi poftea pe oaspeții po
posiți la cooperativă sg vadă griul 
însămînțat după porumb. Și oamenii 
se convingeau că porumbul e o exce
lentă cultură predecesoare. Pe cîmpul 
cultivat înainte cu porumb a crescut

Experiența practică l-a convins pe 
Ladislaw Rajtor de avantajele indis
cutabile pe care le prezintă porumbul. 
Cultivînd pe scară largă porumb, coo
perativa agricolă din satul Hyne ob
ține acum atîtea nutrețuri cîte sînt 
necesare pentru ramura creșterii ani
malelor în continuă dezvoltare. La
dislaw Rajtor a devenit cultivator de 
porumb. Acum pe dînsul îl interesează 
nu numai treburile cooperativei pe 
care o conduce. Bun patriot, el vrea 
ca și vecinii să aibă un porumb ca al 
lui, să se îmbogățească și ei, să-și 
dezvolte bine gospodăria obștească.

In iarna și primăvara acestui an a 
sosit la Hyne multă corespondență : 
scrisori și cărți poștale, telegrame și 
telefonograme. Țăranii din alte raioane 
îl rugau pe Ladislaw Rajtor sa vină 
la ei, să le vorbească despre experien
ța lui, să le răspundă la întrebările 
care-i interesau.

Și vin mereu scrisori și nici una 
nu rămîne fără răspuns. Ladislaw 
Rajtor p'.eacă adesea pe la vecini,
jungînd uneori în cooperative îndepăr
tate ca să-i ajute pe oameni cu sfa-

a-

tul său. Și nu numai cu sfatul. în 
primăvara acestui an el a hotărît să 
arate în practică cum trebuie însămîn- 
țat porumbul în cuiburi așezate în pă
trat. împreună cu mecanizatorii săi, 
Ladislaw Rajtor a însămînțat 34 hec
tare cu porumb țn cooperativa agrico
lă „9 Mai", 12 hectare în cooperati
va „Cesowice" și alte multe hectare 
în alte cooperative și școli agricole su
perioare-

Mulți sptin de cooperativa agricolă 
din Hyne că aceasta e un laborator, 
iar unii o numesc institut. Și într-a- 
devăr că e așa. Oamenii vin aici ca 
să învețe și dobîndesc aici în practică 
cunoștințe minunate. De-aici din coo
perativă pleacă învățători în diferite 
colțuri ale țării. Aici în cooperativă se 
fac experiențe interesante și prind 
viață ideile noi, creatoare ale agro
nomilor. Oare nu e acesta un labora
tor, oare nu e acesta un institut ?V. IVANOV

DIN UNIUNEA SOVIETICĂ

Fergana centrală va înfloriPerla Uzbekistanului ! Aceste cuvinte definesc cum nu se poate mai bine însemnătatea pe care o prezintă Valea Fergana. în economia Uzbekistanului joacă un rol din cele mai de seamă două mari regiuni — Andijan și Fergana. Aici e „aur alb" și mătase, se extrage țiței, sînt centrale electrice, uzine ale industriei chimice și alimentare, livezi și vii cît cuprinzi cu ochii, cirezi bogate de vite pe pășunile din Altai, orașe și sate înecate în verdeață. Dar partea centrală a acestei văi, de Ia rîurile Narîn, Kara-Daria și Sîr-Da- ria pînă la poalele lanțului de munți din Fergana, e un deșert lipsit apă.

acțiunea de irigare și va- a Ferganei Centrale 436vestit în lorificare milioane de ruble !DEȘERTUL A PRINS VIAȚA

dePUTEREA INIȚIATIVEI POPULARE

Succesul sportivilor noștri 
la Olimpiada de la Roma

• N. S. Hrușciov a adresat Aleksandrei Komissariova, cres- oătoare de porci din sovhozul „Pankovski", regiunea Orei, o scrisoare prin care salută succesele ei în sporirea producției de carne de porc.Alexandra Komissariova și-a luat angajamentul de a îngrășa in acest an 1.200 de porci și de a preda statului cel puțin 100 tone carne de porc. In primele 8 luni ale acestui an, ea a îngrășat și vîndut statului 1.236 de porcine în greutate totală de 108,8 tone, luîndu-și angajamentul de a in- grășa pînă la sfîrșitul anului 1836 porcine, precum și de a vinde statului 158,8 tone carne de porc.
• A plicind legea cu pr ivire la 

naționalizare .ratificată recent de 
parlament .guvernul indonezian a 
naționalizat 18 întreprinderi comer
ciale aparținind firmelor olandeze.• La o școală elementară din Yokohama au fost înregistrate de curînd 409 cazuri de intoxicare a elevilor șl profesorilor cu a- limente alterate. Organele locale ale ocrotiri] sănătății au stabilit că intoxicările se datoresc consumului de alimente preparate din praf de lapte importat din S.U.A.©De mai bine de zece zile două treimi din orașul indian Rohatak (statul Pundjab), din cauza inun- dațiiior se află sub apă. In unele locuri nivelul apei a atins înălțimea de 3 metri și continuă să crească. La acțiunile de salvare iau parte militari indieni.

• După cum transmite agenția 
Associated Press, în orașul Box- 
burg (Uniunea Sud-Africană) s-a 
produs o catastrofă minieră. In 
urma unei surpări la mina de 
aur din această localitate și-au 
pierdut viața 21 persoane.

Acțiunea de valorificare a unor noi pămînturi a devenit o puternică mișcare a întregului popor. Cu ajutorul stațiunilor de mașini și escavatoare, în anii 1948—1950 au început să cucerească aici hectar cu hectar deșertul colhozurile din raioanele Ahunbabev, Altî-Arîk, Kuvi, Lenin, Andijan și din alte raioane.— N-a fost ușor, spune Bazarbai Atakulov, președintele colhozului „Leningrad" din raionul Altî-Arîk, Erou al Muncii Socialiste. Muncile de săpare costau scump. Era clar că Fergana Centrală trebuia cucerită cu puteri unite.Și iată că la Comitetul Central al Partidului Comunist din Uzbekistan și la Consiliul de Miniștri al republicii au început să sosească scrisori din colhozuri. Acestea făceau cunoscut că au hotărît să aloce în fiecare an din fodurile indivizibile sume pentru valorificarea pă- mînturilor din Fergana Centrală, să participe în modul cel mai activ la această acțiune. Această inițiativă patriotică, izvorîtă din mijlocul maselor populare, a fost sprijinită de partid și guvern. S-a hotărît să se constituie un consiliu intercolhoznic pentru valorificarea Ferganei Centrale. Acest „comandament" al unui mare șantier național a fost constituit în anul 1953. Din primele zile s-au vărsat în contul curent al consiliului primele milioane de ruble.In răstimp de șapte ani s-au in-

în anul 1953, trustul „Ferganavod- stroi“, special organizat în acest scop, a primit puternice mijloace tehnice : escavatoare, screpere, buldozere, camioane autobasculante. Au răsărit aici așezări muncitorești cu case bune și s-au construit diferite întreprinderi auxiliare.Unitățile de construcție și montaj, echipate cu toate mijloacele tehnice necesare, au ocupat pozițiile de plecare. Oamenii ce s-au așezat la cîrma mașinilor au strîns parcă în- tr-un cerc de oțel deșertul, care dă înapoi pas cu pas. De șapte ani în Fergana Centrală nu mai contenește duduitul motoarelor. Se construiesc aici canale de irigație a căror lungime km.Pentru viitorul prezintă o uriașă ta reconstruire a Fergana. A fost sporit de două ori și jumătate debitul canalelor „Ahun- babev" și „Ulugnar". Nu de mult a intrat în funcțiune canalul „Hana- bad“, care irigă peste 20.000 ha. de pămînt Iaziav.S-au cubi de m.c. de armat. Ce muncă cu adevărat gigantică a oamenilor mărturisesc aceste cifre !

și desecare, a atins deja 3.000Ferganei Centrale importanță recen- Marelui Canal din
desțelenite din masivulsăpat 137 milioane metri pămînt, s-au executat 93.000 construcții de beton și beton

RODUL MUNCII ÎNSUFLEȚITECeea ce se poate obține pe pă- mînturile desțelenite din Fergana Centrală se vede, bunăoară, din exemplul colhozului „Gigant" din raionul Tiuria-Kurgan. Membrii a- cestul colhoz au fost printre inițiatorii ofensivei împotriva deșertului, în prezent ei cultivă bumbac pe o suprafață de 2.600 ha., porumb pe 318 ha. și au o livadă de 82 ha. Se așteaptă ca venitul colhozului să se ridice la 25 milioane de ruble !

Pe „Stadio del Centomila" din Roma s-au încheiat duminică, într-un cadru festiv, întrecerile sportive din cadrul celei de a 17-a ediții a Jocurilor Olimpice, la care au participat cei mai buni sportivi din lume.Timp de aproape 3 săptămîni, cei peste 7.000 de concurenți au oferit dispute pasionante care s-au soldat cu rezultate valoroase, fiind stabilite noi recorduri mondiale și o- limpice.Reprezentanții Uniunii Sovietice au demonstrat din nou superioritatea în întrecerile cu sportivii fruntași din S.U.A. și din celelalte țări. Sportivii din Uniunea Sovietică au cucerit 43 medalii de aur, 29 medalii de argint și 31 medalii de bronz, iar în clasamentul general pe națiuni au ocupat primul loc.Un succes remarcabil au repurtat și sportivii din țara noastră care au cucerit 3 medalii de aur, o medalie de argint și 6 medalii de bronz. în special, trebuie să menționăm. rezultatele valoroase obținute de maestra emerită a sportului Iolanda Balaș și de maeștrii emeriți ai sportului Dumitru Pîrvu- lescu și Ion Dumitrescu, care au făcut ca drapelul scump al patriei noastre să fie înălțat de trei ori pe cel mai înalt catarg, la marile întreceri sportive de la Roma.Confirmînd forma bună din ultimul timp și răsplătind condițiile optime de pregătire pe care i le oferă statul nostru democrat popular, Iolanda Balaș a reușit să cîș- tige detașat primul loc la proba săritură în înălțime, cu 1,85 m, și a modificat de 3 ori recordul olimpic, stabilit Ta 1,76 m, de atleta americană Mc. Daniels, la ediția 1956 de la Melbourne. Iolanda Balaș a arătat și cu acest prilej că în prezent este cea mai bună sportivă din lume.La concursurile de lupte clasice, al căror nivel tehnic a fost cu mult superior edițiilor precedente,' un alt reprezentant al țării noastre, tînărul

Dumitru Pîrvulescu, a cucerit titlul de campion olimpic, la categoria muscă.De asemenea, imnul patriei a fost intonat și în antepenultima zi a în-, trecerilor la poligonul de tir „Lazio", unde trăgătorul romîn Ion Dumii trescu, de la asociația sportivă „Re-, colta" — Ministerul Agriculturii —• a repurtat un strălucit succes, ocui pînd primul loc la concursul de tai lere, cu 192 puncte, cucerind astfel, medalia de aur.Rezultate valoroase au obținut șl luptătorii Ion Cernea, care a cucerit locul 2 și medalia de_ argint la categoria cocoș ; Ion Țăranu, locul 3 și medalia de bronz la categoria mijlocie ; Lia Manoliu, locul 3 și medalia de bronz la proba de arun- carea discului ; tînărul boxer Ion Monea, locul 3 și medalia de bronz la categoria mijlocie ; Maria Vicote locul 3 și medalia de bronz, 11 scrimă ; Leon Rotman, locul 3 șr medalia de bronz, la canoe, ca și! echipă feminină de gimnastică, fori mată din Sonia Iovan, Elena Leuși tean, Emilia Liță, Anastasia Ionei seu, Uta Poreceanu și Elena Nicui lescu, care a ocupat locul 3 și a cîștigat medalia de bronz, în întrecerea cu cele mai bune sportive din lume. Gimnastele noastre au întrecut valoroasele echipe ale Japoniei, R. D. Germane, Angliei, R. Pj. Ungare și altele.O comportare bună a avut și ei chipa noastră de polo pe apă, clăi sată pe locul 5 în clasamentul general, adică cu 3 locuri mai sus față de ediția precedentă desfășurată la Melbourne, ca și ciclișții noștri care au ocupat locul 6 pe echipe înain-, tea formațiilor Franței, Angliei, R.P, Polone, R.P. Bulgare etc.în general, toți sportivii din lotul nostru olimpic au luptat cu multe însuflețire pentru a reprezenta <1L cinste culorile patriei dragi. țHPentru rezultatele remarcabile șfl pentru frumoasa lor comportare lei' transmitem sincere felicitări.M. LERESCU
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P. SAVCIUK
l|

□
Povestire de Petco Boîdnschi

Expoziție de specialitate a Republicii Democrate Germane
„Combaterea Dăunătorilor44de la 8—18 septembrie I960 în sălile „Expoziției Permanente a R.D G.“ din București, B-dul Dacia Nr. 28.

Deschis : luni—vineri de la orele 9—13 și 16—20 și sîmbătă și 
duminica orele 10—13 și 16—20

NEGRU pe ALBIn primele 6 luni ale anului curent, numărul atacurilor banditești a crescut cu 13 sută în Statele Un te.Pe procente, asta vine Fără teamă să greșești : Al lor grafic urcă bine In... atacuri banditești!
la

Doi soldați americani l-au omorît pe fiul proprietarului hotelului orașul vest-german geim, furîndu-i banii.Faptul Că-n decor asimilat Conform firmei agățateCa-n Chicago... au „lucrat* I
„La Chicago" din Schtein-vrea să ne arate

♦
!

Camen 
grăbit pe 
intorcea în Gligovo după cinci ani. 
Atunci cind a plecat, se hotărlse să 
nu se mai înapoieze aici niciodată. 
Era prea tînăr — și tinerețea se 
pripește cîteodată. Acum vedea bine 
lucrul acesta.

Trecuse pe cîmpul unde altă-dată 
păscuse vitele. Dar cîmpul era al
tul ; dispăruseră haturile și în lo
cul parcelelor se întindeau acum 
tarlale mari, pînă la marginea 
zării: pămîniurile gospodăriei a- 
gricole colective. Prin fața ochilor 
ii treceau imagini de demult, iar 
In urechi îi sutj.u cuvintele bătrl- 
nului Atanas — directorul S.M.T.- 
ului din Gligovo:

— „Dacă toți tractoriștii noștri 
ar fi ca Penca, semeteul nostru ar 
fi fruntaș pe raion I".

Vorbele acestea ti aduceau iarăși 
aminte de fata brunetă cu ochii 
negri ca tăciunele, din pricina că
reia plecase acum cinci ani din 
Gligova. Atunci, Penca îi spusese 
niște vorbe care nu i-au plăcut : ■
„Nu ai nici o meserie și vrei să te 
tnsori; ce să fac eu cu un bărbat 
ca tine ?” Flăcăul s-a întristat 
atunci și după nopți de nesomn 
s-a hotărît să plece din sat. Așa a 
plecat el la oraș, unde a lucrat ca 
muncitor necalificat pe la diferite 
șantiere de construcții. Intr-o zi a 
citit In ziar că se deschid cursuri 
de tractoriști. „Visul începe să 
se împlinească", și-a zis Camen 
Doncev. Iar cînd a venit ziua să

Doncev mergea cu pas 
ulița largă a satului. Se

Directivele celui de-al III-lea Congres al P.M.R. prevăd ca pînă la sfîrșitul perioadei 1960—1965 producția globală agricolă să crească cu 70—80 la sută față de 1959. Pentru realizarea acestui însemnat o- biectiv trasat de partid oamenilor muncii de pe ogoare, este necesar să introducem și să generalizăm în producție cele mai avansate metode de lucrare a pămîntului. Printre a- cestea, un loc de frunte îl ocupă a- plicarea rațională și în măsură cît mai mare a îngrășămintelor și a- mendamentelor.Datorită condițiilor naturale diferite și aplicării diferențiate a agrotehnicii, în unitățile agricole socialiste solurile au un conținut foarte variat în elemente nutritive principale (N ; P ; K) și o reacție diferită, ceea ce impune ca utilizarea îngrășămintelor și amendamentelor să se facă în fiecare gospodărie cu mare chibzuință. Numeroasele exemple culese din practica de zi cu zi a unităților agricole socialiste fruntașe dovedesc că folosirea corectă a îngrășămintelor și amendamentelor aduce însemnate sporuri de recoltă. Bunăoară, la consfătuirea regională de la București, privind cultura griului, tovarășul Gh. Mistie, directorul G.A.S. Toporu, a arătat că pe suprafața unde au fost aplicate îngrășăminte naturale și chimice au fost recoltate. în medie, 3.100 kg grîu la hectar față de numai 1.550 kg la ha cît s-a realizat pe terenul unde nu a fost administrat nici un fel de îngrășămînt. Producții mari de grîu au obținut prin aplicarea îngrășămintelor —■ în complex cu celelalte lucrări agrotehnice —• și gospodăriile agricole de stat Dragalina, „I. L. Caragiale", Andrășești, gospodăriile colective din Slobozia-Mîndra, „Drumul lui Lenin" din Lehliu și altele din a- ceeași regiune.

vz

SĂ FOLOSIM 00 CHIBZUINȚĂ 
ÎNGRĂȘĂMINTELE Șl AMENDAMENTELEIn ceea ce privește utilizarea îngrășămintelor și în ultimul timp a amendamentelor trebuie spus că uneori se merge pe o linie șablon dîndu-se doze uniforme de îngrășă- mînt pe toate terenurile, indiferent de gradul de înzestrare a lor cu elemente fertilizante sau de plantele premergătoare. Acest fel de aplicare a îngrășămintelor și amendamentelor este profund dăunător, ducînd la o risipă însemnată de fonduri și scumpind producția în mod inutil.Pentru a ilustra și mai bine cele spuse mai sus, vom da cîteva exemple. G.A.S. Teremia Mare din regiunea Timișoara ale cărei terenuri sînt situate pe soluri cernoziomice carbonatate și foarte slab levigate și pe lăcoviști cu o levigare foarte puțin profundă a carbonatului de calciu, a folosit în acest an — deși nu era nevoie — peste 50 vagoane de spumă de defecare transportîn- d-o de la Arad și Timișoara.Iată un alt caz. Trustul Gostat Baia Mare a folosit în perioada 1954—1959 cantitatea de circa 8.000 tone superfosfat praf care a fost a- plicat în gospodăriile de pe podzo- luri. Se știe că superfosfatul praf aplicat mai ales singur nu aduce pe solurile acide (cu pH sub 5,5 în Kcl) nici-un spor de producție, el retrogradîndu-se foarte rapid. Procurarea șl folosirea unei asemenea cantități de superfosfat, în mod necorespunzător duce la scumpirea producției și la irosirea unui îngrășământ prețios.Unele G.A.S.-uri din Bărăgan

nu-că în- mai

au ajuns să administreze 400—800 kg superfosfat la ha, fără să țină seama de istoricul solelor sau tarlalelor pe care s-au aplicat îngrășăminte și în trecut. In urma acestui fapt a rezultat că sporul de producție obținut cu 500—700 kg superfosfat la hectar a fost în unele cazuri același cu sporul realizat mai cu 150—200 kg.Trebuie menționat și faptul unele gospodării obișnuiesc să grașe tarlalele sau solele celeușor accesibile (lingă secții, aproape de drumuri sau gări etc.), ajungînd ca aceste terenuri să fie „suprasaturate" cu îngrășăminte, iar cele îndepărtate să fie lipsite de elemente fertilizante.Am arătat cîteva din greșelile care se mai fac încă în aplicarea îngrășămintelor și amendamentelor. Pentru a le evita pe viitor, socotim necesar să reamintim cîteva reguli principale care trebuie respectate în administrarea îngrășămintelor și amendamentelor. Astfel, amendamentele se aplică numai pe soluri acide cu un pH mai mic de 5,5 în Kcl, mai mic de 6 m în extras apos, determinat potențiometric sau cu pH-metrul. De asemenea, amendamentele trebuie folosite și pe săraturi unde sînt însă necesare analize mai aprofundate asupra naturii a- cestora.Pe solurile acide trebuie aplicate întîi amendamentele împreună cu îngrășămintele organice și numai după aceea îngrășămintele chimice.

Nu se recomandă să se aplice superfosfatul praf pe solurile (podzolice) și nici pe cele cu de umiditate. Pe asemenea se va administra superfosfat lat dat pe rînd, sau se va proceda la compostarea superfosfatuJui cu gunoi de grajd și la aplicarea o dată cu acesta.De asemenea, trebuie introdusă ținerea evidenței tarlalelor și a solelor pentru a se ști ce fel de îngrășăminte s-au aplicat și la ce date. în sfîrșit, este necesar ca dozarea îngrășămintelor cu azotat să se facă în raport cu nivelul de înzestrare a solului cu fosfor accesibil plantelor sau cu cantitățile îngrășămînt cu putem folosi.Astăzi cînd îngrășămintele și a- mendamentele sînt aplicate în măsură din ce în ce mai mare de gospodăriile agricole socialiste, este necesar ca fiecare cadru tehnic să posede cunoștințele de bază privitoare la folosirea acestor mijloace principale de sporire a producției agricole. Analizele agrochimice efectuate în laboratoarele Ministerului Agriculturii constituie unul din ajutoarele principale pe care le pot primi gospodăriile în corecta întocmire a planurilor de îngrășare și de aplicare a amendamentelor. Este necesar deci ca fiecare gospodărie, folosind experiența proprie, rezultatele institutelor de cercetări, ale analizelor de sol și avînd planurile de cultură amplasate pe teren să treacă la întocmirea unor planuri de îngrășare cît mai raționale și mai economice în scopul obținerii unor producții sporite și ieftine.Ing. DUMITRU TEACI șeful serviciului de cartarea și analiza solului din Ministerul Agriculturii

acide exces soluri, granu-

defosfor pe care le

urce pe tractor și să tragă brazde 
lungi și drepte, nimeni nu era mai 
fericit decît el. Chipul Pencăi nu-i 
fugea însă din minte. O vedea tot 
bucălată, cu ochii negri ca tăciu
nele. Dorul de ea și de satul copi
lăriei l-a făcut să se întoarcă acum 
de unde plecase cu cinci ani in 
urmă. De aceea mergea cu pasul 
grăbit pe ulița largă a satului. A 
stat mai mult in cumpănă : „Acasă 
să merg mai Intî, ori la S.M.T. ?" 
Pînă la urmă s-a hotărît; a mers 
la stațiune, iuțind pasul.

— Ai venit? l-a intîmpinat bă- 
trînul director. Spuneai că nu vrei 
să vii la S.M.T.-ul din Gligovo ...

— Nu eram sigur că obțin apro
barea, a zis fără convingere Ca
men Doncev.

Bătrinul A tanas a privit șiret ia 
tractorist, răsucindu-și mustața 
blondă.

— Tinerețe, ce să-i faci ? a grăit 
el. Te-ai văzut cu Penca?

Flăcăul a 
directorului, 
scurt:

— Nu!
Directorul

și iarăși și-a răsucit șiret mustața I 
blondă ca mătasea porumbului. El i 
se bucura de venirea acestui trac- J 
torist fruntaș, care, alături de Pen-1 
ca fruntașa S.M.T.-ului din Gligo- J 
vo, va face treabă bună cu trac-I 
toarele pe tarlalele colectiviștilor. I 

Cum stăteau așa tn biroul direc-r 
torului ușa s-a deschis încet și a ! 
intrat Penca. ♦

— Bine ai venit la noi, Camen, ț 
, a izbucnit tractorista, tntinztndu-i J 

mtna. ,
El s-a ridicat îndată ,a făcut uni 

pas spre ușa lingă care sta Penca, J 
și i-a mulțumit pentru vorbele atlt î 
de frumoase. A măsurat-o cu pri- ♦ 
virea, constatînd că nimic nu s-a | 
schimbat in făptura ei. Aceeași față î 
zîmbitoare și aceiași ochi negri, J 
umbriți de sprîncene arcuite. Vor- f 
bele de altă-dată ale Pencăi, pen-i 
tru care Camen plecase din Gligo- j 
vo, erau de acum uitate, șterse, f 
Tractoristul era încredințat că eal 
cunoștea bine felul cum a muncit f 
el, și că n-ar putea să mai spună ț 
„om fără meserie". Camen nu muiț 
era cel de acum cinci ani, ci era i 
un tractorist fruntaș. I

în ziua aceea, Penca l-a condus! 
pe Camen prin tot S.M.T.-ul. l-a ? 
făcut cunoștință cu tractoriștii și',', 
tractoristele stațiunii. ’S-au oprit la., 
tractoarele care după terminarea" 
campaniei de toamnă intraseră In',', 
reparații, vorbind despre bufii, vil-., 
brochene, carburatoare, chiulase." 
Ce departe li s-a părut la amîndoi'.. 
zilele acelea cînd ea nu era decît" 
o fată de țăran, care cunoștea nu- ' 
mai sapa și fusul, iar el, tînăr fără 
meserie. Și ce frumoase erau acum • 
vorbele lor, discuțiile lor despre' 
tractoare, vilbrochene, chiulase, . 
carburatoare... Pe pieptul Pencăi ’ 
prinsă de salopetă, in dreptul ini- 
mii, strălucea o insignă — insigna . 
de tractorist fruntaș. De aceeași" 
cinstire se bucura și Camen, care \ 
în fiecare an primise această in-. 
signă în S.M.T.-ul unde lucrase. • 
Acum venise aici, la Gligovo, satul ', 
copilăriei, unde voia să-și făureas- . 
că viitorul împreună cu Penca.

S.M.T.-ul din Gligovo — după',', 
cum spunea directorul A tanas Im- . 
Zirliev — 
primul pe 
tractoriști

privit drept tn ochii 
a ris și a răspuns

a ridicat o sprinceană

,,va deveni cu siguranță 
raion", avind asemenea 

tineri și fruntași.

(Traducere din limba 
bulgară);

♦

„AGRICULTURA

G.A.S. și G.A.C., cetățeni, vînători!
Predați pieile rezultate din gospodăriile dvs. și din 

vînat, pieile Karakul și de miel centrelor D.C.A. care vă 
achită imediat prețuri avantajoase. Unitățile D.C.A. co
lectează tot felul de piei animale și de vînat. Predînd pieile 
unităților D.C.A. realizați venituri importante și contribuiți 
la asigurarea sectorului industrial cu materia primă nece
sară.

Valorificați părul de animale prin unitățile D.C.A, 
care colectează orice cantități, plătind prețuri avantajoase.

NOUA* organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile șl instituțiile agricole. Apare bisăptămînal. Redacția șl Administrația: Piața Scînteii nr. 1, București, telefon 17.60.10. Tiparul Combinatul Poligrafic Casa Scînteii „I. V. Stalin’,
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